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کاهش قیمت مسکن ادامه دارد

مسکن ملی در بندرعباس
 متری 7 میلیون و 800 هزارتومان

صفحه 8 را بخوانید

واحدها با متراژهای متفاوت از ۷۵ متر تا ۱۰۰ متر در این طرح ساخته شود
 عملیات اجرایی این طرح ملی با تسطیح اراضی آغاز شده است و می توان سال ۱4۰3 را 

سال واگذاری املاک به متقاضیانی دانست که در این طرح ثبت نام کرده اند
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مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان در گفت وگو با روزنامه دریا عنوان کرد  

تالار مرکزی بندرعباس 
منتظر تایید دوباره نقشه و کروکی

صفحه 8 را بخوانید

فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاری مناقصه عمومي دو مرحله ای

شرکت ملي مناطق نفتخیز جنوب در نظر دارد کالاي مورد نیاز خود را مطابق جدول زیر بصورت فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاري مناقصه عمومي از طریق 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( تأمین نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه، از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی 
 پاکات از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت 

عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

لذا کلیه شرکت هایي که فعالیت آنها مرتبط با شرح کالاي مورد درخواست مي باشد مي بایست ظرف مدت 14 روز از تاریخ درج آگهي فراخوان نوبت 
دوم با مراجعه به سایت www.setadiran.ir، نسبت به چاپ و تکمیل »فرم تعهد نامه ارائه کالا مطابق با استانداردهاي شرکت ملي مناطق نفتخیز 
جنوب« و بارگذاري آن به همراه مدارك و مستندات، بر اساس موارد مندرج در جدول ارزیابي کیفي )براي معاملات كمتر از بيست برابر نصاب معاملات 

متوسط( در سامانه ستاد اقدام نمایند. کسب حداقل نمره 60 در ارزیابي کیفي، جهت دریافت اسناد مناقصه توسط فروشندگان/ سازندگان الزامي است.
 اسناد و مدارک مناقصه پس از برگزاری فرآیند ارزیابی كيفی و ارسال دعوتنامه، از طریق سامانه ستاد براي مناقصه گران واجد شرایط ارسال خواهد 
شد. ضمناً مبلغ تضمين شركت در مناقصه 13/073/550/000 ریال مي باشد. با وصول یك فقره پیشنهاد معتبر در موعد زمانبندی مناقصه گشایش 

پاکات انجام می شود. گشایش پاکات مالي بین مناقصه گراني انجام خواهد شد که کلیه اقلام تقاضا مورد تأیید کمیته فني بازرگاني قرار گرفته باشند.
 خرید کالا به صورت یکجا براي تمام اقلام تقاضا به یك مناقصه گر ) سرجمع پیشنهادي مناقصه گر (. کلیه مدارك ارزیابی کیفی در قالب یك فایل 

PDF در سامانه ستاد بارگذاری گردد . کالاي تقاضاي مذکور میبایست توسط سازندگان مورد تایید داخلي تولید و تحویل گردد.
واحد اقلام حفاري و لوله اداره تدارکات خرید کالاي داخلي )تلفن تماس  061-341-22471  (

شرکت ملی نفت ایران
شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب 

)سهامی خاص(

تقاضای شماره 31-98813-53-001  
0231329881353001 DT2 مناقصه شماره »فرم شماره دو«

شناسه آگهی : 1533213

شماره فراخوان در سامانه ستاد

2002092288000449

مبلغ تضمین

  13/073/550/000 

ريال

مقدار كالا

4728
شاخه

تعداد  قلم

02

موضوع مناقصه
 LINE PIPE ANY GRADE ERW, BLACK FOR PROJ, REQ.  ONLY ENDS BEVELED FOR
WELDING,USE FOR PIPE SUPPORT, IN RANDOM  LENGHT OF

 LINE PIPE ANY GRADE ERW, BLACK FOR PROJ, REQ. ONLY ENDS BEVELED FOR
WELDING,USE FOR PIPE SUPPORT, IN RANDOM  LENGHT OF

12 MT.4 IN

12 MT .6 IN
 WT   . 7.1 .MM

نوبت دوم

  گروه خبر // رئیس جمهور تأمین مســکن برای 
مردم را از اولویت های مهم دولت دانست و با تأیید 
اقدامات صورت گرفته در واگذاری زمین و ساخت 
مسکن از سوی دســتگاه های مختلف، بر جدیت 
وزارتخانه ها، بانک هــا و بخش های مختلف برای 
تداوم این اقدامات در قالب نهضت ملی مســکن 

تاکید کرد.
  به گزارش خبرنگار دریا؛ دکتر سید ابراهیم رئیسی در 
جلسه شورای عالی مســکن ، تأمین مسکن برای مردم 
را از اولویت های مهم دولت دانســت و با تأیید اقدامات 
صورت گرفته در واگذاری زمین و ســاخت مسکن از 
ســوی دســتگاه های مختلف، بر جدیت وزارتخانه ها، 
بانک ها و بخش های مختلــف برای تداوم این اقدامات 
در قالب نهضت ملی مســکن تاکید کرد.رئیس جمهور 
تأمین زمین برای ساخت مســکن را از ضرورت های 
تحقق اهداف نهضت ملی مسکن دانست و با بیان اینکه 
در زمینه واگــذاری اراضی مازاد دولت، گام های خوبی 
برداشــته شده، از دستگاه های اجرایی که هنوز موفق به 
واگذاری اراضی مازاد خود نشــده اند خواست هر چه 
سریع تر نسبت به رفع مشــکل و اجرای تکالیف خود 
در این زمینه اقدام کنند. دکتر رئیسی با تأکید بر اهمیت 

پرداخت به موقع تسهیلات ســاخت مسکن در جهش 
مسکن ســازی، با بیان اینکه به موجب قانون بانک ها 
موظفند 20 درصد تسهیلات بانکی را به ساخت مسکن 
تخصیص دهند، تصریح کرد: اگر بانک ها امکان پرداخت 
تسهیلات به میزانی که قانون برای آنها تعیین کرده، ندارند، 
باید به صورت شفاف به مردم اعلام و نسبت به آن میزان 

که قابل پرداخت است، به موقع اقدام کنند.
 »تقدیر از اقدام بنیاد مســکن در ساخت سالانه 400 
هزار مسکن روســتایی در قالب نهضت ملی مسکن«، 
»تأکید بر استمرار بازرسی ها از مشاورین املاک و توجه 
به نقش اتحادیه  مربوطه در نظم بخشــیدن به واحدهای 
صنفی و برخورد به موقع با متخلفین«، »تشدید نظارت 
بر سکوهای فعال در بازار مسکن«، »افزایش نظارت بر 
بازار اجاره بهای مسکن به ویژه در پایتخت«، »بهره گیری 
از ظرفیت تعاونی های مســکن کارگــری، کارمندی و 
روســتایی در تولید مســکن«، »تأکید بر توجه ویژه 
به تولید فولاد و ســیمان و عرضه آن با قیمت مناسب 
بــه مصرف کننده« از دیگر محورهای ســخنان رئیس 
جمهور در این جلســه بود.دکتر رئیسی همچنین وزیر 
راه و شهرســازی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و 
وزیر کشور را مکلف کرد با برگزاری جلسه ای مشترک 

موضوع بیمه کارگران ساختمانی را با فوریت بررسی و 
راهکارهای مســاعدت دولت برای تسریع در حل این 

موضوع را احصاء نمایند.
رئیس جمهور از دستگاه های اجرایی دخیل در ساخت 
مسکن نیز خواست در واگذاری پروژه های آماده، معطل 
بخش های دیگر نباشند و هر تعداد از واحدهای مسکونی 

را که آماده شده، به مردم واگذار نمایند.
  در ابتدای این جلســه که به فاصله 20 روز از جلسه 
قبلی شــورای عالی مســکن برگزار شد، اســتانداران 
استان های سیســتان و بلوچستان و خراسان رضوی با 
ارائه گزارشــی تفصیلی، اقدامات صورت گرفته در این 
استان ها برای ساخت مسکن در قالب نهضت ملی مسکن 
را تشریح کردند. همچنین در این جلسه گزارش هایی از 
ساماندهی مشاورین املاک، شناسایی واحدهای صنفی 
متخلف و برخورد با آنها، مدیریت مجازی بازار مسکن با 
نظارت بر سکوها و بازاریابی شبکه ای در حوزه مسکن، 
میزان تولید فولاد و سیمان و مصالح ساختمانی و نحوه 
عرضه آن به بازار تولید مسکن، واگذاری زمین در قالب 
نهضت ملی مسکن، مسکن نیروهای مسلح، انبوه سازی 
بافت های فرسوده، مسکن روستایی و تکمیل واحدهای 

مسکن مهر از سوی دستگاه های مختلف ارائه شد.

 گروه خبر // معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری هرمزگان با تاکید بر 
اینکه باید تا پایان سال با برنامه ریزی هدفمند آمار تصادفات استان کاهشی 

شود گفت: کاهش تصادفات جاده ای نیازمند فرهنگ سازی است. 
  به گزارش خبرنگار دریا، مهدی زندیه وکیلی سرپرســت معاونت هماهنگی امور 
عمرانی استانداری هرمزگان در جلسه شورای راهبری تصادفات استان اظهار داشت: 
این جلسه پتانسیل تصمیم سازی برای ساماندهی و کاهش تصادفات دارد و می توان 
با اتخاذ تدابیر درست و عملی، گام خوبی در جهت کاهش حجم تصادفات شد. وی 
افزود: این جلســه باید سالانه دو مرتبه تشکیل شود و مسائل ترافیکی استان مورد 
بحث و تبادل نظر قرار گیرد، جلسات متناظر نیز باید توسط فرمانداران در شهرستان ها 

برگزار و مسائل و مشکلات شهرستان ها احصا و به جلسه استانی ارائه شود. 
  سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری هرمزگان گفت: تصادفات استان 
وضعیت شکننده ای دارد، باید تا پایان سال با برنامه ریزی هدفمند آمار تصادفات استان 
کاهشی شود در حال حاضر تعداد سفر و خودرو افزایش یافته و ما هم به همین نسبت 

اقدامات خود را افزایش دهیم تا از حجم تصادفات و جان باختن هموطنان جلوگیری 
کنیم. وی وسایل نقلیه ناایمن را یکی از عوامل مهم تصادفات برشمرد و تاکید کرد: حذف 

خودروهای ناایمن می تواند به کاهش تعداد تصادفات و جان باختن افراد کمک کند. 
  زندیه وکیلی در پایان گفت: فرهنگ ســازی در حوزه ترافیک می تواند به کاهشی 
شدن آمار تصادفات کمک کند و در این راستا باید صدا و سیما و دستگاه های ذیربط 
نیز پای کار باشند.ســردار علی اکبر جاویدان فرمانده انتظامی اســتان هرمزگان نیز 
در این جلســه با تاکید بر اهمیت مســئله ترافیک گفت: امروز حوادث ما ناشی از 
بی نظمی هاست خروجی بی نظمی و عدم رعایت قوانین راهنمایی و رانندگی تصادف 
است. وی با تاکید بر اینکه عوامل انسانی مهم ترین دلیل تصادفات هستند تاکید کرد: 
همه دستگاه ها باید وظایف خود را به درستی انجام دهند و در گام بعد تعامل با سایر 

دستگاه های مرتبط با حوزه ترافیک را در دستور کار قرار دهند. 
  گفتنی است، در این جلسه دستگاه های ذیربط در حوزه ترافیکی، گزارشی از اقدامات 

انجام شده، وضعیت تصادفات، محورهای مواصلاتی و نقاط حادثه خیز ارائه کردند.

معاون استاندار هرمزگان تاکید کرد

ضرورت برنامه ریزی جهت کاهش آمار تصادفات استان

رئیس جمهور در جلسه شورای عالی مسکن تاکید کرد
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مدیرعامل نیروگاه گازی خلیج فارس خبر داد 
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خلیج فارس

کاهش موارد ابتلا
 به تب کریمه کنگو 
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  گروه خبر// در نشستی که با حضور دکتر 
مراد صحرایی وزیر آموزش و پرورش، دکتر 
خان محمدی معاون وزیر و رییس سازمان 
مدارس کشور،  تجهیز  و  توسعه  نوسازی، 
مهندس دوستی استاندار هرمزگان، قویدل 
مدیرکل آموزش و پرورش استان هرمزگان 
و باوقار سرپرست نوسازی مدارس استان 
هرمزگان در محل دفتر وزیر برگزار شد، بر 
تکمیل فضاهای آموزشی نیمه تمام استان 

با حمایت سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز 
مدارس کشــور تا ســفر ریاست محترم 

جمهور تاکید شد.
  به گــزارش خبرنگار دریا؛ همچنین حمایت 
ویژه از طرح های توسعه و تجهیز هنرستانهای 
جوار، هم اندیشــی برای توســعه فضاهای 
آموزشــی اســتان و پیش بینی اعتبار برای 
پروژه هــای نیمه تمــام و در دســت اجرا از 

مصوبات مهم این نشست بود.

در دیدار وزیر آموزش و پرورش 
و رئیس سازمان نوسازی مدارس کشور تاکید شد 

تکمیل فضاهای آموزشی نیمه تمام هرمزگان 

مرکز شبانه روزی نگهداری 
معلولین ذهنی حبیب ابن مظاهر 

چشم انتظار شماست
شماره کارت :

6037691990167389 
خیابان آیت الله غفاری- بیمارستان 

شریعتی پشت شرکت آب و فاضلاب 
استان ضلع غربی بهزیستی بندرعباس   

 تلفن: 09177975302



معاون بازرگانی سازمان مرکزی 
تعاون روستایی ایران:  
آماده خرید تضمینی 

لیموترش هرمزگان هستیم
 گروه خبر // معاون بازرگانی سازمان مرکزی تعاون روستایی 
ایران گفت: در صورت موافقت شورای قیمت گذرای، سازمان 
تعاون روستایی آمادگی کامل جهت خرید حمایتی یا تضمینی 
لیموترش دارد. به گزارش خبرنگار دریا، »مرتضی معتمد« در 
حاشیه سفره دو روزه خود به هرمزگان بمنظور بررسی وضعیت 
بازار لیموی میناب و رودان اظهار کرد: برای کمک به باغداران 
منطقه و با نگاه حمایت از آنان به این دو شهرستان آمده و پس از 
بررسی و مشورت با کشاورزان و مسؤولان محلی،امیدواریم که 
بتوانیم در جهت رفع دغدغه های آنان گام برداریم. معتمد گفت: 
شرایط عرضه و تقاضا در قیمت یک محصول بسیار حائز اهمیت 
است و می بایست با نگاه تجاری سازی و تولید محصول باکیفیت 
و صادراتی و همچنین رعایت الگوی کشــت و تراکم درختان 
در سطح هکتار، در جهت تولید محصول اقتصادی تلاش کرد. 
وی افزود: ســازمان تعاون روستایی و شبکه اتحادیه های آن، 
همواره در کنار کشــاورز بوده و امیدواریم با بررسی همه جانبه 
مشــکلات کشــاورزان منطقه، بتوان در جهت حمایت از این 
قشــر زحمتکش اقدام مناسب انجام دهیم. معتمد تصریح کرد: 
در شــرایطی که بازار دچار افت قیمت شــده و قیمت بازار از 
قیمت تمام شده کمتر باشد دولت بر اساس قانون تضمین خرید 
محصولات اساسی کشــاورزی مکلف است قیمت تمام شده 
برخی از اقلام محصولات اساســی را تضمین و به کشاورزان 
بپردازد. وی با اشــاره به قیمت فعلی لیموترش افزود: با توجه 
به گران شــدن مکرر نهاده های کشاورزی این قیمت تکاپوی 
هزینه های تولیدکنندگان را نمی دهد به ناچار باید برای رفع این 
مشکل از باغداران حمایت کرد. عیسی برخورداری پور مدیر 
تعاون روستایی استان هرمزگان نیز در این جلسه ابراز داشت: 
ما آمادگی کامل برای خرید حمایتی محصول لیموترش را داریم 
تا در صورت تصویب قیمت از سوی وزارت جهادکشاورزی، 
مراکز خرید تعاونی های روســتایی را تجهیز و آماده دریافت 
این محصول کنیم. وی افزود: با توجه به تجربه خرید لیموترش 
در سال های گذشته در جهت حمایت از کشاورزان، برای سال 
جاری نیز این آمادگی وجود دارد تا به ســرعت، این مراکز را 

برای تحویل گرفتن لیموترش باغداران برپا کنیم.
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سرمقاله

 چندهفته ای است که بحث لیموکاران هرمزگانی در رسانه ها 
مطرح اســت که دلالان لیموها شــان را بــا قیمت 5 تا هفت 
هزار تومــان می خرند و از آن طرف با چند برابر این مبالغ در 
 میوه فروشــی ها و... عرضه می شود و سودش به جیب دلال 
می رود و ضررش نصیب باغدار و کشاورز می شود و حمایتی 
هم از لیموکاران نمی شــود. متاسفانه هرساله این سناریو برای 
کشــاورزان و باغداران تکرار می شود و تاکنون اقدام مناسبی 
برای عدم تکرار این سناریو نشده است. محصولات مختلف در 
ایام برداشــت آنقدر افُت قیمت می کنند تا جاییکه کشاورز و 
باغدار ترجیح می دهد محصولش را برداشت نکند و روی زمین 
بماند و از بین برود تا هزینه کارگر، سبد و کارتن و... را ندهد که 
بعد ضررش بیشتر شود و چند هفته بعد با کاهش محصول، قیمت 
آن محصول چندین برابر می شــود و مردم برای تامین  بایستی 
هزینه بیشتری بدهند. در مورد مرغ نیز اینگونه است و در مقطعی 
جوجه کُشی در کشور به راه می اندازند تا از افزایش تولید مرغ 
و کاهش قیمتش جلوگیری شود و چندماه بعد مرغ نایاب شده 
و قیمتش پرواز می کند. هر چندماه هم این قصه تکرار می شود 
و مدیران و متولیان مربوطه که ضعف مدیریت شان هویداست، 
بــه این تکرارها عادت کرده اند و در مصاحبه ها نیز مطالبی را 
بیان می کنند که با واقعیت فاصله دارد. در حوزه لیمو نیز چندین 
هفته بحث خرید لیمو توسط دولت از کشاورز در استان مطرح 
شده و هنوز اثرات این مباحث را باغداران و لیمو کاران نمی بینند 
و مشــخص نیست آیا دلالان بر تصمیم مدیران اثرگذار هستند 
و نفوذ دارند یا برخی از مدیران و تصمیم گیران ذینفع هســتند 
و به نفع شان اســت که بازار همین گونه بماند و اقدام مناسبی 
صورت نمی گیرد و فقط وعده های بی عمل داده می شــود. در 
تمام کشورها از کشاورز حمایت همه جانبه شده تا تولید کنند 
و نیاز داخل کشورشان را تامین و مابقی تولیدات شان را صادر 
کنند، اما در کشور ما و بخصوص در هرمزگان همواره با ضرر و 
زیان کشاورزان بدلیل عدم برنامه ریزی مناسب متولیان مربوطه 
مواجهیم و هرچندماه صدای اعتراض کشاورزان و باغداران و 
مرغداران و... را از عدم حمایت برای خرید محصولات شان و 
از آن طرف گرانی کود و سموم و نهاده های دامی و... می شنویم 
و متولیان مربوطه نیز اقدام مناســبی را ندارند. از چندهفته قبل 
بحث کمبود و گرانی مرغ در اســتان مطرح شده و شهروندان 
درخواست توزیع گسترده مرغ و گوشت منجمد با قیمت دولتی 
داشتند که متاسفانه به این درخواست توجهی نشد. از طرفی دیگر 
گاهی مسئولانی از بی توجهی کشاورزان به رعایت الگوی کشت 
می گویند که باید بررســی شود چه عواملی دخیل است و چرا 
نهادهای متولی نتوانسته اند اعتماد کشاورزان را جلب نماید تا 
الگوی کشت رعایت شود و چه حمایتی را از کشاورزان دارند؟ 
چرا بیشتر کشاورزان از تولید محصولات کشاورزی و باغی و... 
ناراضی هستند و متحمل ضرر می شوند. اگر از این قشر حمایت 
نشود، ممکن است برخی از آنها بدلیل فشارهای اقتصادی و...  
به صف قاچاقچیان سوخت و حاشیه نشینان و...  پیوسته و تولید 
محصولات کشاورزی با اختلال مواجه می شود و نیاز به واردات 
خواهیم داشــت. برای حمایت از لیموکاران نیز بایستی دولت 
دلالان را حذف نموده و خود جایگزین شود و محصول شان را با 
قیمتی مناسب که کشاورزان و باغداران متضرر نشوند، خریداری 
نموده و در اختیار مردم و کارخانه های آبلیموگیری قرار دهد واز 
آن طرف حمایــت لازم را از بخش خصوصی برای راه اندازی 
کارخانه های آبلیموگیری در استان داشته باشد تا هرساله شاهد 

ضرر و زیان لیموکاران در استان نباشیم.
  علی زارعی

قصه غم انگیز ناتمام لیموکاران 
هرمزگانی

  گروه خبر // مدیرکل راه و شهرســازی گفت: دریافت سند 
در بافت فرسوده تا ۲۰۰ متر به نرخ دولتی و بیشتر از ۲۰۰ متر 
براساس نرخ کارشناسی است، ولی زمین های تجاری بر اساس 

نرخ کارشناسی روز محاسبه می شود.
  به گزارش خبرنگار دریا؛ عباس کمالی افزود: مردم در شهربندرعباس 
برای نام نویسی می توانند به دفاتر پیشخوان دولت و در دیگر مناطق 
به اداره راه و شهرسازی شهرستان خود مراجعه کنند.وی گفت: پس 
از بارگــزاری، مدارک به صورت الکترونیکی به اداره کل مســکن و 
شهرسازی ارجاع و موارد در کمیسیون های مختلف بررسی می شود و 

اگر دارای شرایط بودند کار واگذاری سند را آغاز می کنیم.  
  مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان افزود: مهلت دریافت سند در بافت 
فرسوده تا پایان امسال تمدید می شود و مالکان خانه های بالای 50 

متر در بافت فرسوده می توانند برای دریافت سند اقدام کنند.  
 عباس کمالی با اشاره به اینکه این قانون شامل ساختمان های ساخته 
شده از سال ۹4 به بعد است، گفت: دریافت سند در بافت فرسوده تا 
200 متر به نرخ دولتی و بیشتر از 200 متر براساس نرخ کارشناسی 
است، ولی زمین های تجاری بر اساس نرخ کارشناسی روز محاسبه 
می شود.وی با اشــاره به مشوق های طرح بافت فرسوده افزود: مبلغ 

تســهیلات نیز 550 میلیون تومان است که ۱50 میلیون تومان از آن 
با سود صفر درصد و تخفیف 50 درصدی در پروانه ساختمانی است.

  وی با بیان اینکه ۱0۳ هزار نفر تاکنون در نهضت ملی مسکن نام نویسی 
کرده اند، گفت: ســهمیه استان در حوزه شــهری 50 هزار و در حوزه 
روســتایی ۱۶ هزار واحد مسکن اســت و تاکنون ۳0 هزار نفر واجد 
شرایط هستند.  عباس کمالی افزود: سامانه نام نویسی امسال چندین 
بار بازگشایی شده و مردم تا پایان سال نیز مجدداً هر بار به مدت دوماه 
مهلت نام نویسی دارند.وی گفت: تعهد دولت 50 هزار واحد مسکن در 

هرمزگان است که در بخش های مختلف در اختیار مردم قرار می گیرد.

مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان خبر داد 

دریافت سند در بافت فرسوده تا ۲00 متر به نرخ دولتی

مدیرعامل نیروگاه گازی خلیج فارس خبر داد

افزایش ظرفیت اسمی واحد شماره ۵ نیروگاه خلیج فارس

گــروه خبــر // مدیرعامل نیــروگاه گازی 
خلیج فارس گفت : با هماهنگی دیسپاچینگ 
واحد شماره ۵ نیروگاه گازی خلیج فارس بمدت 
۳۸ ســاعت از مدار تولید جهت شستشوی 

پره های کمپرسور از مدار تولید خارج شد. 
  به گزارش خبرنگار دریا؛ عقیل عامری سیاهوئی 
عنوان کرد : واحــد 5 نیروگاه گازی خلیج فارس 

بصورت آفلاین شستشــو شد و بعد از ۳۸ ساعت 
فعالیت، تلاش بی وقفه و ستودنی توسط گروه های 
تعمیراتی و بهره برداری به شبکه سراسری سنکرون 
شــد.مدیرعامل نیروگاه گازی خلیج فارس گفت: 
شستشوی دوره ای پره های کمپرسور توربین در 
نیــروگاه ها به منظور حفظ و اســتمرار کارآیی و 
ســلامت توربین توصیه و بر اجرای آن به صورت 
دوره ای تاکید می شــود. وی افزود: با بکارگیری 
فرایند شستشــوی مطلوب، ذرات، رســوبات و 
آلودگی هــای پره ها که باعــث افت در خروجی 
و کارآیی و بازده توربین می شــوند رفع شــده و 
۷ مگاوات به توان اســمی آن اضافه شد. عامری 
سیاهوئی تاکید کرد : با توجه به ویژگی های آلیاژها 
و همین طور نوع پوشش های بکار گرفته شده در 
ساخت پره ها رعایت اســتاندارد های بین المللی 
در استفاده از شوینده ضرورت دارد. همچنین عدم 

خوردگی و آسیب به پوشش پره ها از جمله نکاتی 
است که باید رعایت شود. 

  عامــری بیان کــرد : حلال شــوینده پره های 
کمپرسور توربین های گازی )CP1( مجموعه ای 
هماهنگ از مواد فعال سطحی است که با استفاده از 
فرآورده های داخلی تولید و در حال حاضر تمامی 
نیازهای صنایع کشور شامل نیروگاه ها، شرکت مپنا 
)مدیریت پروژه های نیروگاهی ایران(، شرکت ملی 
گاز ایران، مدیریت خطوط لوله، مدیریت مناطق نفت 

خیز جنوب و ... را پوشش و تامین می کند. 
  مدیرعامــل نیــروگاه گازی خلیج فارس گفت: 
شــوینده دارای عملکرد مطلوب پاک کنندگی در 
مقایسه با نمونه های معتبر خارجی است از طرفی 
ارزیابی پســاب حاصل از شستشــوی پره ها با 
استفاده از شوینده CP1 نشان دهنده عدم هرگونه 
خوردگی و آسیب به پره ها است.عامری اشاره کرد: 

دلیل خروج واحــد 5 کاهش توان تولیدی بود که 
با شستشوی کمپرســور این مشکل مرتفع و توان 
تولیدی واحد حدود ۷ مگاوات افزایش یافت و در 
حال حاضر این واحد با ظرفیت ۱4۳ مگاوات در 

حال تولید برق مطمئن و پایدار می باشد.
  وی ادامه داد: واحد پنج ساعت ۱۶:۱5 روز جمعه 
مورخ ۱402/05/0۶ به دیســپاچینگ اعلام و به 
شبکه سراسری برق سنکرون شد. لازم به ذکر است 
نیروگاه گازی خلیج فارس در فاصله 45 کیلومتری 
شمال شــرقی بندرعباس و ۱۱ کیلومتری میدان 
گازی سرخون دارای ظرفیت تولید ۹۹0 مگاوات 
است که شــامل ۶ واحد گازی ۱۶5 مگاواتی در 
زمینی به مساحت ۱۱0 هکتار ساخته شده است. 
نیروگاه گازی خلیــج فارس بعنوان حامی محیط 
زیست در تولید انرژی پاک، بارها مورد تقدیر اداره 
کل محیط زیست استان هرمزگان قرار گرفته است.

 گروه خبر // معاون بهداشــتی دانشــگاه علوم پزشکی 
هرمزگان گفت : در استان هرمزگان 6۰نفر مشکوک از نظر 
ابتلای به بیماری تب کریمه کنگو با توجه به علایم اعلام شده 
در سال گذشته مورد بررسی قرار گرفتند که پس از بررسی 
از این 6۰ مورد، جواب آزمایش 1۰مورد مثبت قطعی اعلام شد 

که خدمات مورد نیاز در بیمارستان را دریافت نمودند. 
  به گزارش خبرنگار دریا؛ دکتر عبدالجبار ذاکری با بیان مواردی 
مانند راه اندازی آزمایشگاه تشخیص تب کریمه کنگو برای اولین 
بار در استان که در حال حاضر، این آزمایشگاه بعنوان آزمایشگاه 
قطب کشور ویک آزمایشگاه موفق شناخته شده است و همچنین 
تقویت بیماریابی دقیق بدلیل کاهش کرونا، از علت های افزایش 

شناســایی موارد مثبت کریمه کنگو در سال ۱40۱نسبت به سال 
گذشته دراستان اســت.وی بیان کرد: بیش از 20درصد بیماران 
شناسایی شــده تب کریمه کنگو از  استان های همجوار بوده که 
دراستان هرمزگان شناسایی و مورد درمان قرار گرفته اند که این 
نیز یکی دیگر از علت های موارد افزایش مثبت تب کریمه کنگو 
در اســتان می باشــد. دکتر ذاکری عنوان کرد: درسال جاری نیز 
بدلیل اقدامات لازم در زمینه پیشگیری از بیماری تاکنون کاهش 
25 درصدی مواردقطعی نسبت به سال ۱40۱صورت گرفته است. 
وی با اشاره به خطرشیوع بیماری تب کریمه کنگو با توجه به گرم 
شدن هوا گفت: بیماری تب کریمه کنگو یک بیماری ویروسی است 
که در اثر گزش کنه منتقل می شود و تماس با ترشحات بدن، خون 

و گوشــت دامی که توسط کنه مورد گزش قرار گرفته و یا تماس 
مستقیم با کنه موجب انتقال بیماری می شود.

  دکتر ذاکری به راه های پیشگیری از ابتلا از این بیماری که شامل 
خرید گوشــت و فرآورده های دامی از محل معتبر و مورد تایید 
پزشــک و ذبح دام در کشتارگاههای بهداشتی،  نگهداری گوشت 
24ساعت پس از ذبح در یخچال و استفاده وسایل حفاظتی مثل 
دســتکش ،ماسک و چکمه اشاره کرد.وی بیان کرد : این بیماری 
پس از یک دوره تب، بدن درد و ســردرد و تهوع و استفراغ وارد 
مرحله خون ریزی می شــود که ابتدا با خون ریزی زیر پوستی 
خفیف شروع شده و بتدریج افزایش پیدا کرده و در کلیه اندام ها و 

ارگانهای بدن خونریزی رخ می دهد.

کاهش موارد ابتلا به تب کریمه کنگو در هرمزگان

  روابط عمومي اداره کلمصرف آبزيان باعث كاهش درصد سكته های قلبي مي شود
شیلات هرمزگان

 
آگهی تغییرات

 شرکت تعاونی روستایی کریان به شناسه 
ملــی 10800000912 و به شــماره ثبت 
9 به استناد صورتجلســه مجمع عمومی 
عادی ســالیانه مورخ 1401/06/27 که طی 
نامه شــماره 1310/184 مورخ 1401/10/7 
به تایید اداره تعاون روســتایی شهرســتان 

میناب رسیده اســت تصمیمات ذیل اتخاذ شد اعضای هیئت مدیره 
برای مدت سه ســال به قرار ذیل تعیین گردید : آقای سید اسماعیل 
موسوی به شماره ملی 3421019223 آقای نوروز اقرام به شماره ملی 
3420836139 آقای احمد زارعی کریانی به شماره ملی 3421007136 
آقای ایوب کریمی به شماره ملی 3422039767 آقای وحید کوهستانی 
راونگی به شــماره ملی 3422272781 آقای احمد زارعی کریانی به 
شماره ملی 3421013721 ) عضو علی البدل ( آقای حسین احمدی 
راونگی به شــماره ملی 3421996962 ) عضو علــی البدل ( خانم 
خیرالنساء زارعی کریانی به شماره ملی 3410331123 به سمت بازرس 
اصلی و آقای حمید کوهستانی راونگی به شماره ملی 3410119019 
به سمت بازرس علی البدل برای مدت یکسال مالی انتخاب گردیدند. 
ترازنامه و حســاب سود و زیان شرکت سال مالی 1400 به تصویب 

رسید. شناسه اگهی )1541111( 

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 
هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری میناب

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

یادداشت

 

  بعد از زلزله ویرانگر بم، موضوع احیای 
توجه  مورد  در کشور  فرسوده  بافت های 
قرار گرفــت و در این حــوزه اقداماتی 
بافت  احیای  همچنان  اما  گرفت،  صورت 
فرسوده در کشور وضعیت مناسبی ندارد 
و در هرمزگان و شهر بندرعباس وضعیت 

بحرانی است. 
  در گزارش هایی کــه در یکی دو دهه اخیر 
از محلات حاشــیه ای و بافت های فرسوده 
بندرعباس در رســانه ها و بخصوص روزنامه 
دریا منتشر شد، وضعیت بحرانی املاک در بافت 
فرسوده و محلات حاشیه ای به تصویر کشیده 
شد و از املاکی گفته شد که بدلیل فرسودگی، 
در حال فروریختن هستند و در بارندگی های 
شدید و زمین لرزه ها و گاهی خودبخود، میزان 
ایــن تخریب ها افزایش یافتند و بســیاری از 
ساکنان در زیر ســقف های لرزان و دیوارهای 
ترک خورده زندگــی می کنند که این وضعیت 
حتی در روستاها نیز مشاهده می شود و بسیاری 
 از ســاکنان توان نوســازی و یا تعمیر املاک 
فرسوده شــان را هم ندارند و با شرایط سخت 
اقتصــادی این ســال ها، درصورتیکه دولت، 
نهادهــای حمایتــی و انقلابــی از محرومان 
 و مســتضعفان بــرای بازســازی امــلاک 
فرسوده شان حمایت نکنند، تخریب و ریزش 
این املاک و مدفون شــدن ســاکنان دور از 
انتظار نیســت و ضرورت دارد تا قبل از اینکه 
اتفاق ناگوار و جبــران ناپذیر در این مناطق 
رخ نداده است، دستگاه های متولی، نهادهای 
انقلابی، بنگاه های اقتصادی در راستای ایفای 
مسئولیت های اجتماعی شان، گام های اساسی 
را برای این بدمسکن ها در بافت های فرسوده 

و محلات حاشیه ای بردارند.
   استان هرمزگان که قطب تجارت و اقتصاد 

کشور اســت، از آن طرف در فقر و فلاکت و 
بیکاری و گرانی نیز صدرنشــین استان های 
کشــور اســت و این موضوع نشان می دهد 
بنگاه هــای اقتصادی که باعث تبدیل شــدن 
این اســتان به قطب تجارت ایران شــده اند، 
در حوزه فقرزدایــی و رفع محرومیت ها در 
اســتان نقش نداشــته اند و دولت ها در ادوار 
مختلف فقط از درآمدهای استان دوشیده اند 
 و خود اســتان حتی ســهمی از این درآمد 

نداشته است. 
  از طرفی اگر بخواهیم اسناد فرادست کشور 
را مورد بررسی قرار دهیم، می بینیم اصل ۳۱ و 
4۳ قانون اساسی به طور خاص روی مسکن 
تاکید کرده است. در حقوق شهروندی نیز در 
بخش های مختلف، مســکن مناسب را حق 
شهروند ایرانی دانسته است. در اصل ۳۱ قانون 
اساسی گفته شده داشتن مسکن متناسب با نیاز، 
حق هر فرد و خانواده ایرانی است. اما بسیاری 
از اقشار از مسکن و سرپناه مناسب برخوردار 
نیســتند و با نگرانی زیر ســقف های لرزان 
زندگی می کنند. متاســفانه وضعیت محلات 
حاشیه ای وبافت فرسوده در بندرعباس غمبار 
است. هنوز کوچه های خاکی، فاضلاب های 
روان، کمبود اماکن آموزشی، تفریحی، فرهنگی 
و... در این مناطق دیده می شود و خانواده ها 

از کمترین امکانات بی بهره اند.
   کوچــه های تنگ وتاریــک هم به پاتوق 
معتادان و مواد و مشروب فروشان و اراذل و... 
تبدیل شــده اند و متولیان مربوطه خود را به 
ندیدن و نشنیدن زده اند. طرح های بازآفرینی 
شهری در هرمزگان گویا به فراموشی سپرده 
شــده اند و ضــرورت دارد در این حوزه ها 
بازنگری شــود. با این شــرایط فقط شاهد 
املاک فرسوده و در آستانه تخریب در استان 
و بندرعباس هســتیم و ضرورت دارد در این 

حوزه تصمیمات مناسبی اتخاذ گردد.

افزایش املاک فرسوده در بندرعباس 
علی زارعی/دریا

daryaz           @gmail.com

پشت پرده سیاست 

 
پیروزی با مشارکت پایین چه سودی دارد؟ 

تصاحب قدرت از راه درســت باید انجام شود، نه این که در مسیر 
حذف دیگــران قرار گیریم. تکاپو و اظهار نظر های  انتخاباتی آن 
طور که در اردوگاه اصلاح طلبی رونق دارد در اردوگاه اصولگرایی 
بی رمق است. تنها هر از چند گاهی شایعاتی از قبیل شکل گیری 
جریانی جدید در این طیف سیاسی در رسانه ها درز می کند. نمونه 
اش هم این که گفته شد بذرپاش و رسایی  با سازمان دهی جوانان 
انقلابی اصولگرا به دنبال ایجاد جریان جدیدی به نام » شــریان « 
هســتند. در این میان اما پورمحمدی دبیر عالی جامعه روحانیت 
مبارز  و از چهره های شناخته شده اصولگرایان در اظهارات اخیر 
خود از دلایل شــکل گیری این جریان ها در اردوگاه اصولگرایی 
پرده برداشــته و می گوید:» دوستان ما حس می کنند اگر در جمع 
مشترک بروند و همه دور یک میز بنشینند کسانی که برجسته هستند 
بالا می آیند و به آن ها سهم کمتری می رسد. بنابراین دسته جدا راه 
می اندازند تا از کیک قدرت سهم بیشتری به دست بیاورند. این که 
دور هم جمع شویم نیاز ضروری است، اما عده ای نگران هستند که 
اگر دور هم جمع شــویم کسانی که جذابیت و توان بیشتری دارند 
مورد توجه قرار می گیرند و بقیه حذف می شــوند یا امتیازات شان 
را از دســت می دهند.« او می افزاید :» جامعه روحانیت از گذشته 
نظر به همگرایی و ائتلاف همه جریان های اصولگرایی داشته است 
و معتقد هستیم که رقبا هم باید تبدیل به یکی، دو جریان قدرتمند 
شوند، اما هر گروه و دســته ای برای خود تابلویی می زند و دنبال 
سهم خواهی است و این موجب تکثیر و پراکندگی فراوان گروه ها 
شده است.«  این فعال سیاســی اصولگرا اما در بخش دیگری از 
سخنان خود به موضوع مشــارکت در انتخابات اشاره کرد که در 
رســانه ها بازتاب زیادی نیز پیدا کرد:» مشارکت پایین، شکست 
همه اســت و در این صورت کسی و جریانی که خود را علاقه مند 
به نظام می داند، پیروز نیست. پیروزی با مشارکت پایین چه سودی 
دارد و فایده این مسئله چیست. مگر می شود در این صورت کاری 
کرد. اگر بدون جذب جوان ها پیروز شدیم، دوباره فاصله ها بیشتر 
می شــود. آن وقت متهم به قدرت طلبی می شویم. انقلاب اسلامی 
برای این بود که همبستگی در جامعه ایجاد شود. « پور محمدی در 
بخش دیگری از سخنان خود اظهار می کند:» اولویت اصولگرایان 
مشارکت بالا در انتخابات است نه این که با مشارکت کم به عرصه 
قدرت وارد شوند. حتی اگر به ظاهر شکست خوردند ما این امر را 
هم شکست نمی دانیم. ما باید تلاش کنیم که ملت پشت سر نظام قرار 
گیرند. این امر پیروزی اصولگرایان است. تصاحب قدرت هم از راه 

 
درست باید انجام شود، از راه جلب محبت مردم نه این که در مسیر 
حذف دیگران قرار گیریم و به همه برچســب بزنیم.« پورمحمدی 
البته مشــارکت را در گروی رضایت مردم می داند:» رهبر انقلاب 
مشارکت بالا را مطرح کردند. این مشارکت با حضور مردم محقق 
می شود. قرار هم نیســت مردم را با تحمیل و تحکم پای صندوق 
رأی بیاوریم. مثل برخی کشــور های دیگر هم قانون اجباری بودن 
شــرکت در انتخابات نداریم که هر فردی شرکت نکرد، جریمه اش  
کنیم. پس مردم باید دوست داشته باشند و خود علاقه داشته باشند 
که در انتخابات شرکت کنند. این علاقه مندی هم مبتنی بر رضایت 
مردم است. یعنی از وضعیت فعلی راضی و به آینده امیدوار باشند. 
هــم اکنون این نگرانی در هر دو جهت وجود دارد. باید واقع بینانه 
شــرایط را تحلیل کنیم. امروز رضایت عمومی کاهش یافته است. 
دستگاه های مختلف در این زمینه دخیل هستند.«  وی  به اظهارات 
برخی افراد رادیکال در جریان اصلاح طلب ]ســعید حجاریان[ که 
برای شــرکت در انتخابات خطاب به نظام شرط و شروط هایی را 
مطرح کردند، گریزی می زند  و به » جوان « می گوید :» من توصیه 
می کنم هر کســی دلسوز کشور و انقلاب است از ادبیات مجادله ای 
و مباحثات آزاردهنده و کشمکش آفرین، استفاده نکند، دوستان و 
همفکران ما هم در جریــان اصولگرا وقتی فردی چنین حرفی زده 
بیشتر به او حمله نکنند. این امر امید مردم به آینده را نابود می کند. 
امید ایجادکنیم، دست روی نکات مشترک و امید آفرین بگذاریم.« 

تازه های مطبوعات
تجارت فردا-درک فشــارهایی که این روزهــا رئیس کل بانک 
مرکزی متحمل می شود، برای اقتصاددانان دشوار نیست. در حالی که 
متوسط تورم 50 سال گذشته، حدود 2۱ درصد بوده، تورم کنونی به 
4۶ درصد رسیده که 25 واحد درصد از متوسط تورم نیم قرن گذشته 
بالاتر است. با این حال محمدرضا فرزین نگران وضعیت متغیرهای 
پولی نیست اما از تحریک انتظارات تورمی هراس دارد. آیا اقتصاد 

ایران گرفتار ابرتورم می شود؟
انعکاس

جماران نوشت: ســید محمد خاتمی در مقدمه پژوهشی درباره 
حجاب نوشــت: موضوع حجاب اجباری و تمکین نکردن از آن 
از سوی بخشــی از جامعه یکی از مسائل پیش روی کشور است. 
درســت ترین و موثرترین راه، مدد گرفتن از نخبگان دلســوز و 
مجموعه های علمی و تخصصی جامعه به جای اتخاذ رویکرد های 
تنگ نظرانه و اتخاذ روش های براندازانه و خودبراندازانه و رفتارهای 

مخرب است.
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اختصاص 1000 میلیارد تومان 
برای بهبود وضعیت فاضلاب بوشهر 

  ســید ابوالحسن جعفری سرویس اســتان ها // مدیرعامل 
شــرکت آب و فاضلاب استان بوشــهر گفت: عملیات اجرایی 
شــبکه جمع آوری فاضلاب محله های جنوب شــرقی شــهر 
بوشهر)تنگک ها( با اعتبار یک هزار و 500 میلیارد تومان در هفته 
دولت کلنگ زنی خواهد شد. به گزارش خبرنگار دریا، ابوالحسن 
عالی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر در نشست 
با خبرنگاران اظهار داشت: به منظور جلوگیری از آلودگی دریا 
عملیات اجرایی شبکه جمع آوری فاضلاب محله های جنوب 
شرقی شهر بوشهر)تنگک ها( در هفته دولت کلنگ زنی خواهد 
شــد.وی افزود: برای اجرای این طرح ۹0 کیلومتر لوله گذاری 
احداث سه باب ایستگاه پمپاژ فاضلاب نیاز است.عالی اعتبار 
این طــرح را یک هزار و 500 میلیارد تومان دانســت و ادامه 
داد: این طــرح از محل اعتبارات عمومــی و تهاتر نفت و در 
مدت 24 ماه اجرایی خواهد شــد. این مقام مسئول از احداث 
۱0 کیلومتر فاضلاب شــهر گناوه در سال قبل خبر داد و بیان 
داشت: پس از اجرای این طرح ۶50 فقره انشعاب فاضلاب در 
منطقه ساحلی گناوه احداث شد. ابوالحسن عالی تصریح کرد: در 
سال قبل با تخصیص 4۱ میلیارد تومان از محل اعتبارات ملی 
5/۱2 کیلومتر فاضلاب در شــهردیلم به منظور کاهش آسیب 
به محیط زیســت و دریا اجرایی شد. مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب استان بوشهر پیشــرفت فیزیکی طرح فاضلاب دیلم 
را ۹0 درصد عنوان کرد و اضافه داشــت: پس از اجرای کامل 
 این طرح 5 هزار و 500 نفر تحت پوشش شبکه فاضلاب قرار 

خواهند گرفت.
مصرف برق در بوشهر

 از ۲۳00 مگاوات عبور کرد
  ســید ابوالحسن جعفری سرویس اســتان ها//  مدیرعامل 
شــرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر گفت: در 2 هفته اخیر 
با تشدید روند افزایشی دما، مصرف برق این استان با عبور از 2 
هزار و ۳00 مگاوات رشد هفت درصدی نسبت به سال گذشته 
تجربه کرد. به گزارش خبرنگار دریا؛ غلامرضا حشمتی اظهار 
کرد: با توجه به اعلام هواشناســی مبنی بر افزایش بیشتر دما 
در ۱4 روز آینده پیش بینی می شود مصرف برق استان بوشهر 
به رکورد جدیدی برســد.وی بیان کرد: با هدف پایداری بیشتر 
برق در این روزهای گرم انتظار می رود مشترکان هم استانی در 
مصرف برق نهایت صرفه جویی را داشته باشند. مدیرعامل شرکت 
توزیع نیروی برق استان بوشهر گفت: در استان بوشهر ۷5 درصد 
مشترکان براساس الگو مصرف و همچنین 20 درصد مشترکان 
2 برابــر الگو و پنج درصد باقیمانــده نیز مصرف بیش از الگو 
دارند.حشمتی افزود: مشترکان هم استانی با هدف برخورداری 
از طرح سراسری پاداش وزارت نیرو باید مصرف خود را نسبت 
به سال گذشته کاهش دهند.وی گفت: از آغاز خردادماه تاکنون 
مشــترکان برق در استان بوشــهر حدود ۹۷ هزار مشترک هم 
استانی در مجموع موفق به دریافت ۱4.5 میلیارد تومان پاداش 
در طرح سراسری وزارت نیرو شدند.حشمتی اظهار کرد: اجرا 
طرح سراسری پاداش وزارت نیرو تا پایان شهریورماه تداوم دارد 
که امید اســت هم استانی ها با مسئولیت شناسی و مصرف بهینه 
از این طرح برخوردار شــوند.وی گفت: تنظیم دمای کولر روی 
دمای 24 درجه، شست و شو سرویس به موقع کولرها، استفاده 
از دستگاه های پرمصرف در ســاعت های غیرپیک، استفاده از 
ظرفیت نور خورشید برای روشنایی منزل از جمله راهکارهای 
مهم برای صرفه جویی در مصرف برق اســت. حشمتی افزود: 
شرکت توزیع نیروی برق در بخش  های ستادی و عملیاتی تمام 
توان خود را بکار گرفته تا عبــور موفقی از پیک بار مصرفی 

تابستان داشته باشیم.
مدیر کل ارشاد خوزستان:

اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی
 منطقه آزاد اروند منحل شد

  حســن سیلاوی سرویس اســتان ها//  مدیرکل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی خوزســتان از انحلال اداره کل فرهنگ و ارشاد 
منطقه آزاد اروند بنابر اعلام وزارتخانه مربوطه خبر داد و گفت: 
ادارات فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان های آبادان و خرمشهر 
به اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی اســتان بازمی گردند. به 
گزارش خبرنگار دریا؛ حجت الاسلام رضا کلاه کج اظهار کرد: 
در سال های گذشته براســاس تفاهم نامه میان وزارت ارشاد و 
مناطق آزاد اروند، اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی منطقه 
آزاد اروند راه اندازی شد اما پس از گذشت سال ها به دلیل عدم 
عمل به تعهدات به اداره کل فرهنگ ارشاد اسلامی استان، اداره 
کل ارشــاد منطقه آزاد اروند منحل شد.وی افزود: در طول این 
مدت بسیاری از اموال و املاک ادارات فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در 2 شــهر آبادان و خرمشهر از بین رفته و زیرساخت ها مورد 
بی مهری و کم لطفی قرار گرفته است. مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی خوزستان یادآور شد: فرهنگسرای آبادان که از مهم ترین 
فرهنگسراها به شمار می رود در سال های اخیر به صورت کامل 
سرقت رفته و حدود ۷0 درصد آن تخریب شده است در حالی 
که بنا بود منطقه آزاد اورند در این ســال ها نسبت به تکمیل آن 
اقدام کند.وی ادامه داد: با توجه به این که همه هزینه های ادارات 
فرهنگ و ارشاد اســلامی آبادان و خرمشهر به همراه حقوق و 
مزایا پرســنل این ادارات با اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
خوزستان است و از این طریق پرداخت می شود لذا ادامه روند 
فعالیت اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی منطقه آزاد اروند به 
مصلحت نبوده است. حجت الاسلام کلاه کج تاکید کرد: هنرمندان 
این 2 شهرستان از امروز می توانند امورات و کارهای فرهنگی و 
هنری خود را از طرق ادارات کل آبادان و خرمشهر یا اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان پیگیری کنند.وی با اشاره به اینکه 
مراحل قانونی و حقوقی بازگشت ادارات ارشاد اسلامی آبادان 
و خرمشهر طی می شود بیان کرد: پس از طی شدن کامل مراحل 
قانونی از امســال برای آن اعتبار اختصاص می دهم. مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان در ادامه به عملکرد تیم جدید 
مدیریتی در منطقه آزاد اروند اشاره کرد و گفت: امیدواریم در تیم 
جدید مدیریتی منطقه آزاد اروند که ســوابق خوبی نیز دارند از 

حوره فرهنگ و هنر آبادان خرمشهر حمایت شود.
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سال بیست و دوم شماره  4223   حسن سیلاوی سرویس استان ها// 
از  برخی  استاندار خوزســتان گفت: 
بانک ها متاسفانه به دلیل بروکراسی و 
کارشکنی همراهی لازم را ندارند و نیاز 
اســت نیروهای انقلابی و تحولگرا در 
نظام بانکی این مشکلات را حل کنند 
و تدبیری اندیشیده شود که سیستم 
بانکی در روند ساخت مسکن دغدغه 

نباشد و در انجام کارها کمک کند. 

  به گــزارش خبرنگار دریــا، علی اکبر 
حسینی محراب، استاندار خوزستان،  در 
پایان نشســت شورای عالی مسکن که به 
ریاست رئیس جمهور و با حضور مسؤولین 
کشــوری و با شــرکت ویدئوکنفرانسی 
استانداران و مسؤولان استانی برگزار شد 
اظهار کرد: طی مدت باقیمانده تا نشست 
آینده شــورای عالی مسکن اقدامات لازم 
جهت تامین زمین های مــورد نیاز طرح 

نهضت ملی مســکن انجام شود تا مراحل 
بعدی همچون انجام زیرســاخت، صدور 
ســند، اعلام فراخوان عمومی و ســایر 

اقدامات لازم را در دستور کار قرار دهیم.
وی افــزود: دســتگاه هایی مثــل فولاد، 
پتروشــیمی، تعاونی ها و نیروهای مسلح 
که درخواست داشتند زمین دریافت نمایند 
و کار ســاخت را خودشان انجام دهند در 
اولویت قرار بگیرد تا بخشــی از نیازهای 

مردم از ایــن طریق تامین شــود؛ جهاد 
کشاورزی و منابع طبیعی نیز تا جایی که در 
توان دارند برای طرح نهضت ملی مسکن 

زمین اختصاص دهند.
  حسینی محراب عنوان کرد: اداره کار به 
مســائل آن دسته از تعاونی هایی که دچار 
مشکل شده اند رســیدگی کند. طرح های 
مســکن مهر نیز در یک جدول زمانی با 
بسیج همگانی از طریق نهادها و موسسات 

دارای صلاحیت و توانمندی تکمیل شود.
استاندار خوزستان گفت: برخی از بانک ها 
متاســفانه به دلیل بروکراسی و کارشکنی 
همراهی لازم را ندارند و نیاز است نیروهای 
انقلابــی و تحولگرا در نظــام بانکی این 
مشکلات را حل نمایند و تدبیری اندیشیده 
شود که سیســتم بانکی در روند ساخت 
مسکن دغدغه نباشــد و در انجام کارها 
کمک کند. وی افزود: راه و شهرســازی 

از طریق هماهنگی با بخش های مختلف، 
مسکن های باقیمانده در شهرک های شیرین 
شهر، رامین و موارد دیگر را تعیین تکلیف 
نموده و در قالب طرح نهضت ملی مسکن 

به سرانجام برسد.

استاندارخوزستان :

کارشکنی برخی بانک ها درنهضت ملی مسکن، تبدیل به دغدغه شده است

کاریکاتور

طرح : معصومه زارعی بدون شرح

عکس روز

رهبر امامدادیهماگ کوهستانی خیره کننده در هرمزگان برای طبیعت گردان

  علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //
استاندار یزد گفت: باید شرایطی فراهم شود 
که دورترین نقاط استان نیز بتوانند از مراکز 
مشاوره انتخاب رشته کنکور استفاده کرده 

و عدالت آموزشی برقرار باشد. 
  به گــزارش خبرنگار دریا؛ مهــران فاطمی در 
شورای آموزش و پرورش استان یزد ،افزود: سه 
انتخاب مهم در زندگی انسان است که اولین انتخاب 
در دین و عقیده و دومین انتخاب رشته تحصیلی 
و شغل و سومین انتخاب نیز انتخاب همسر است.
وی ادامــه داد: صدها انتخابی که در طول زندگی 
هر شخصی وجود دارد، این سه انتخاب سرنوشت 
ساز، بســیار مهم و اثر گذار و دو انتخاب آن در 
زمانی است که مربوط به آموزش و پرورش بوده و 
ما نسبت به این مسئله باید پاسخگو باشیم.رییس 
شورای آموزش و پرورش استان یزد گفت:مسئله 

مشاوره و هدایت تحصیلی بعنوان یک دستور کار 
مجزا باید در این شورا مطرح و تصمیم گیری شود؛ 
همچنین پایگاه های مشاوره آموزش و پرورش 
بعنوان مطمئن ترین پایگاه های مشاوره از لحاظ 
کمیت و کیفیت و توزیع جغرافیایی باید ایجاد شود.
  فاطمی ادامه داد: فرمانداران شهرستان ها به عنوان 
روسای شورای آموزش و پرورش شهرستان باید 
بهترین مکان و امکانات را در شهرســتان ها به 
مدت یک هفته فراهم کنند تا مشاوران مستقر شده 
و نسبت به راهنمایی و انتخاب رشته دانش آموزان 
اقدام کنند. استاندار یزد گفت: شورای آموزش و 
پرورش محلی برای تصمیم گیری است و فعالیت 
کارشناسی باید در کارگروه های ذیل این ستادها 
انجام شده و سپس در این شورا تصمیم گیری شود.

علی اکبر عزیزی معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
اســتاندار یزد نیز در این نشســت گفت: عدالت 

آموزشــی باید به گونه ای باشد که در دورترین 
نقاط اســتان نیز دانش آموزان بتوانند از مشاوره 
استفاده کنند همچنین تصمیمات نیز به گونه ای باشد 
که از استرس خانواده ها کاسته و در راستای کمک 

به آنها باشد. 
  محمد کاظم رحیمــی نژاد مدیرکل آموزش و 
پرورش اســتان یزد نیز در این نشســت گفت: 
۱5 هزار و ۱0۳ نفر در آزمون سراسری امسال 
ثبت نام کردند و این آمار نسبت به سال قبل که 
20 هــزار و 2۳۷ نفر بود ، کاهش 25 درصدی 
دارد همچنین ۹ هزار و 420 نفر از این آمار در 

حوزه مرکز استان و شهر یزد بوده اند.
  در این نشست گزارشی از اقدامات آموزش و 
پرورش در زمینه انتخاب رشته آزمون سراسری 
ارائه گردید و بعد از تبادل نظر تصمیمات لازم 

اتخاذ شد.

تاکید استاندار یزد بر عدالت آموزشی در انتخاب رشته تحصیلی

  حسن سیلاوی ســرویس استان ها // مدیرکل 
حج و زیارت خوزستان گفت: اعزام زائران اربعین 
حســینی فقط در صورت نام نویسی در سامانه 

سماح امکان پذیر است. 
   به گــزارش خبرنــگار دریــا، محمدامین یاقوت 
مدیرکل حج و زیــارت خوزســتان در گفت وگو با 
خبرنگاران اظهــار کرد: همه متقاضیــان حضور در 
مراســم پیاده روی اربعین حسینی امسال، اعم از افراد 
و گروه ها در ســامانه اینترنتی »سماح« ثبت نام کنند. 
وی بیان کرد: متقاضیان ســفر بــه عتبات عالیات در 
 ایام اربعین می توانند از طریق سامانه سماح به نشانی
 samah.haj.ir ثبت نام و یا حضوری به دفتر های 

فعال زیارتی مراجعه کنند.
   مدیرکل حج و زیارت خوزســتان افزود: اسامی و 
نشانی دفتر های فعال زیارتی در سراسر کشور از طریق 
 سامانه جامع کارگزاران سازمان حج و زیارت به نشانی

 kargozaran.haj.ir در دســترس عموم مردم 
اســت.یاقوت گفت: متقاضیان سفر به کربلای معلی و 
دیگر شــهر های زیارتی عراق در ایام اربعین می توانند 
تاریخ ســفر خویش را در بازه زمانی 2۷ مرداد تا 20 
شهریور برابر با اول تا 25 صفر انتخاب کنند. وی اضافه 
کرد: سازمان حج و زیارت به زائران توصیه کرد، مدت 
سفر خود را حداکثر یک هفته تعیین کنند تا هموطنان 
بیشــتری بتوانند از امکانات اقامتی در عتبات عالیات 
بهره بگیرند.مدیرکل حج و زیارت خوزستان ادامه داد: 
همچنین در صورتی که شهروندان ایرانی بیش از مدت 
مجاز حداکثر یک ماه- در عراق بمانند، اقامت شــان 
در آن کشور غیرقانونی است و علاوه بر جریمه ۳00 
دلاری، با خطر بازداشت و ممنوع الورود شدن به عراق 

نیز روبه رو خواهند شد.
 یاقوت خاطرنشان کرد: متقاضیان سفر اربعین باید حتما 

در سامانه سماح یکی از بسته های بیمه را انتخاب و حق 
بیمه اربعین را در قالب ســه گزینه ارائه شده پرداخت 

کنند، تا ثبت نام آن ها تکمیل شود.
 وی حق بیمه اربعین را شامل سه گزینه )بسته( ۳5 هزار 
تومانی، 45 هزار تومانی و 55 هزار تومانی بیان کرد که 
میزان تعهدات بیمه ای هر کدام از بســته ها در صورت 
فوت یا بروز حادثه برای زائران، با یکدیگر تفاوت دارد.

مدیرکل حج و زیارت خوزستان عنوان کرد: هنگام ثبت 
نام سفر اربعین در سامانه سماح، نیازی به ثبت شماره 
گذرنامه نیست، اما متقاضیان باید بدانند بدون داشتن 

گذرنامه، امکان خروج از کشور ندارند.
  وی تصریح کرد: زائران می توانند با گذرنامه های عادی 
یا گذرنامه ویژه اربعیــن که نیروی انتظامی جمهوری 
اسلامی ایران صادر می کند و حداقل بایستی شش ماه 
اعتبار داشته باشد، نسبت به خروج از کشور اقدام کنند.

یاقوت هشدار داد در صورتی که زائران بدون ثبت نام 
در سامانه سماح و پرداخت حق بیمه اقدام به سفر کنند، 
هنگام بروز حادثه برای آنان، از پوشش خدمات بیمه ای 

محروم خواهند بود.

اعزامزائرانفقطبانامنویسی
درسامانهسماحامکانپذیراست

 سید ابوالحسن جعفری سرویس اســتان ها // ناظر گمرکات 
اســتان و مدیرکل گمرک بوشهر گفت: در چهار ماهه امسال ۹ 
میلیون و ۸۰۰ هزار تن کالا به ارزش سه میلیارد و ۷۴1 میلیون 
دلار از این اســتان صادر شــده که در مقایسه با مدت مشابه 

پارسال چهار درصد رشد نشان می دهد. 
  به گزارش خبرنگار دریا، علی ســلیمانی در گفت و گو با خبرنگاران 
افزود: عمده محصولات صادراتی اســتان بوشــهر در مدت یاد شــده 
شــامل محصولات پتروشیمی، مواد معدنی، انواع محصولات شیلاتی و 
کشــاورزی به ارزش ۳ میلیارد و ۷4۱ میلیون دلار است.وی بیان کرد: 
صادرات استان بوشهر در چهار ماهه امسال به 42 کشور انجام شده که 
چین، امارات، ترکیه، هند و کشــورهای آفریقایی به ترتیب مقصد عمده 
کالاهای صادراتی اســتان بوشهر بودند.ناظر گمرکات استان و مدیرکل 
گمرک بوشــهر تصریح کرد: صادرات میگوی پرورشی به عنوان یکی 

ازظرفیت های شــاخص تولیدی استان بوشهر در مقایسه با سال گذشته 
۹۳ درصد رشد نشان می دهد.

  سلیمانی یادآور شد: در چهار ماهه امسال همچنین ۱۷2 هزار تن کالا به 
ارزش ۶۱4 میلیون دلار از طریق گمرکات استان وارد کشور شده است. 
وی عنوان کرد: لاستیک، لوازم یدکی خودرو، موتورسیکلت، دوچرخه، 
تجهیزات نیروگاهی، ماشــین آلات راهســازی و میوه های گرمسیری 

عمده ای کالاهای وارداتی استان بوشهر در چهار ماهه امسال هستند.  
  ســلیمانی افزود: مبدا عمده واردات استان بوشهر به ترتیب کشورهای 
امارات، چین، فیلیپین، هند، ژاپن، ترکیه و روســیه بوده اســت.وی در 
بخش دیگری از صحبت های خود اظهار کرد: با تلاش های موثر صورت 
گرفته گمرک بوشهر به عنوان گمرک تخصصی در ترخیص تلفن همراه 
و تجهیزات جانبی معرفی شده است.سلیمانی افزود: دریافت این مجوز 

باعث بهبود اشتغال و معیشت هم استانی ها خواهد شد.

۹ میلیون و ۸۸۰ هزار تن کالا از گمرکات بوشهر صادر شد



خبر

معاون بین الملل بانک خبر داد
فروش ارز تا سقف ۲000 دلار 

در شعب منتخب بانک صادرات ایران
  گــروه اقتصادی// بانک صادرات ایــران برای تامین نیازهای 
ضروری هموطنان و تسهیل تامین ارز به صورت اسکناس تا سقف 
2000 دلار ارز می فروشد. به گزارش خبرنگار دریا، داود مهدیان، 
معاون بین الملل این بانک با اعلام این خبر افزود: شــعب منتخب 
ارزی بانک صادرات ایران در تهران و برخی مراکز استان های کشور 
برای تامین نیازهای ضروری از طریق واریز به حساب ویژه ارزی 
مشتریان و تســهیل در تامین تقاضای ارزی به صورت اسکناس 
تا ســقف 2000 دلار ارز می فروشند.وی با تاکید بر اینکه مصوبه 
فروش ارز برای رفع نیازهای ضروری به تمامی شعب ارزی بانک 
صادرات ایران ابلاغ شده است، افزود: فروش ارز تنها به اشخاص 
حقیقی ایرانی بالای ۱۸ سال دارای حساب و کارت سپهری فعال 
نزد بانک صادرات ایران امکان پذیر اســت. معاون بین الملل بانک 
صادرات ایران گفت: فروش ارز تا سقف مورد نظر به نرخ اعلامی 
روزانه سامانه مدیریت بازار متشکل معاملات ارز ایران به نشانی: 
www.iCe.ir انجام خواهد شــد. مهدیان اظهار کرد: بر اســاس 
دستورالعمل های بانک مرکزی فروش ارز به هر شخص با گذشت 
یک ســال شمســی )۳۶5 روز( از آخریــن روز نوبت خرید ارز 
توسط وی مجاز است و لازم است تا حساب سپرده قرض الحسنه 
پس انداز ویژه ارزی با عنوان فروش ارز اســکناس بابت نیازهای 
ضروری افتتاح شــود. حداقل موجودی برای افتتاح و اســتمرار 
حساب ویژه ارزی ۱00 دلار آمریکا است.شعب »مستقل مرکزی 
سپهر«، »فردوسی« در منطقه مرکز تهران، »شهید اشرفی اصفهانی« 
در منطقه غرب تهران و »سردار سلیمانی« در منطقه شرق تهران و 
همچنین شعبه »سپهر شهریار« در آذربایجان شرقی، »مشهد« در 
خراسان رضوی، »آزادی« در شهر زنجان، »گرگان« در شهرستان 
گرگان، »میدان امام خمینی)ره(« شهرستان ساری، »میدان انقلاب« 
شــهر اصفهان، »آزادگان اهواز« شهر اهواز و »صنعتی« شهر یزد، 
شعب منتخب بانک صادرات ایران برای فروش ارز و پاسخگویی به 

نیازهای ضروری هموطنان تعیین شده است.
واکاوی شیوه های  قیمت گذاری 

خودرو در ایران
 گــروه اقتصــادی // مرکز پژوهش های مجلس شــورای 
اســلامی در گزارشی به بررسی مســأله قیمت گذاری خودرو 
در ایــران پرداخته و راهکارهایی را برای قیمت گذاری خودرو 
در کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت ارائه کرده اســت. مرکز 
پژوهش های مجلس شورای اســلامی با همکاری اندیشکده 
سیاســتگذاری امیرکبیر با تدوین گزارشــی با عنوان »بررسی 
مسئله قیمت گذاری خودرو« به روند قیمت گذاری خودرو طی 
۱0 سال گذشته پرداخته است و شــیوه قیمت گذاری خودرو 
از ســوی شــورای رقابت به عنوان اصلی ترین بازیگر حوزه 
قیمت گذاری طی ۱0 سال گذشته را تشریح کرده است.در این 
گزارش آمده اســت: با گذشت بیش از ۳ دهه از شروع مجدد 
فعالیت صنعت خودروسازی در ایران این صنعت از مشکلات 
ساختاری در سطوح مختلف رنج می برد؛ به نحوی که این مسائل 
سبب شده است زیست بوم صنعت خودرو در ایران برای تولید 
خودروی باکیفیت و با فناوری بالا مهیا نباشد و علاوه بر عقب 
ماندگی صنعت خودرو در بازارهای جهانی از سایر رقبای خود 
در عرصه بین الملل نارضایتی زیادی را در کشور نیز رقم بزند 
نوع رابطه دولت و شرکت های خودروسازی و حاکمیت شرکتی 
در این بنگاه ها یکی از اساســی ترین وجوه ساختاری پیدایش 
مسائل فراوان در این صنعت است. دولت برخلاف آنکه در ظاهر 
حدود ۶ درصد از سهام ایران خودرو و ۱۷ درصد از سهام سایپا 
را در اختیار دارد، اما در واقع صاحب اختیار بیش از 50 درصد 
از سهام هر دو خودروساز از طریق سهام چرخه ای )حدود 2۶ 
درصد در ایران خودرو و 42 درصد در سایپا( و سهام شرکت های 
عمومی غیر دولتی اســت و از این طریــق اعمال نظر دولت و 
دخالت در بنگاه ها بی واسطه و به سرعت امکان پذیر است. علاوه 
بر آن در اختیار داشتن سهام چرخه ای توسط خودروسازان عملًا 
به کاهش ســرمایه در گردش و توان مالی هر دو شرکت برای 
تولید شده که منجر به زیان های مالی فراوان شده است. مسئله 
پراهمیت دیگر این صنعت سیاست های صنعتی به کار گرفته شده 
در آن اســت. طی ۳0 سال گذشته سیاست های صنعتی بخش 
خودرو دارای ایرادهای راهبردی در طراحی و پیاده سازی این 
ابزارهای سیاستی بوده است سیاست هایی از جمله تعرفه واردات 
خودرو، تعرفه واردات قطعات خودرو استانداردها دستورالعمل 
قیمت گذاری و حمایت های مالی طی این چند دهه به کار گرفته 
شده، اما فهم ناقص از این ابزارها اشتباه در عملیاتی سازی و عدم 
بهره مندی از دیگر ابزارهای سیاســتی عملًا موجب شده است 
که حرکت به ســمت کاهش عمق داخلی سازی حفظ تولیدات 
گذشته و کاهش کیفیت بیشــترین منافع را برای تولیدکنندگان 
این عرصه رقم بزند. در این گزارش مرکز پژوهش های مجلس 
مطرح شده اســت که علاوه بر سیاست گذاری های اشتباه ذکر 
شده قیمت گذاری اشتباه از سوی شورای رقابت و ستاد تنظیم 
بازار طی یک دهه گذشــته ضمن ایجاد زیان های گسترده در 
شــرکت های خودروسازی موجب تشدید اختلاف میان قیمت 
فروش کارخانه و قیمت بازار و ایجاد رانت برای افرادی شــده 
است که می توانستند از این دو شرکت خودرو خریداری کنند.  
براین اساس ضروری است برای عبور از بحران در شرایط کنونی 
راهکارهای مثمر ثمری اتخاذ و اجرا شــود. خطاهای موجود 
در شــیوه تعیین قیمت خودرو، سبب ایجاد آسیب گسترده در 
صنعت و بازار خودرو شــده است، کاهش ۳0 تا 50 درصدی 
تولید خودرو در سال های ۱۳۹۷ تا ۱40۱ توزیع سالیانه بیش 
از ۶0 هزار میلیارد تومان رانت و زیان شــدید خودروسازان از 
جمله مهم ترین این آسیب ها هستند. به گزارش قدس آنلاین، در 
این گزارش مرکز پژوهش های مجلس براساس آسیب شناسی 
دستورالعمل های قیمت گذاری که تاکنون مورد استفاده قرار گرفته 
و با این قید که پیشنهادها به لحاظ امکان اجرایی شدن و با درنظر 
داشــتن ملاحظات اجتماعی و سیاسی قابلیت جاری شدن در 
نظام تصمیم گیری کشور را داشته باشد، پیشنهادهایی در قالب 
کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت ارائه شــده است و به تشریح 
علت زیان ۱۳0 هزار میلیارد تومانی خودروســازان تا پایان 

اسفند ۱40۱ پرداخته شده است. 

4
سه شنبه 10 مرداد 1402

14 محرم 1445

سال بیست و دوم شماره  4223 

اقتصادی

  گروه اقتصادی // امروز در حالی مدیرعامل شرکت بازرگانی 
دولتی ایران از خرید تضمینی ۸ میلیون و ۸۸ هزار تن گندم 
به ارزش 1۲1 هزار و ۴۰۷ میلیارد تومان از ابتدای سال تا کنون 
خبر داد، که با گذشت حدود ۴ ماه از شروع سال جدید، هنوز 

جلسات شورای قیمت گذاری گندم برگزار نشده است. 
  به گفته برخی منابع خبری قرار اســت مردادماه امسال جلسه این 
شورا برگزار شــود، کارشناسان و  برخی مســئولان اذعان دارند 
کشاورزان از قیمت مصوب شده ۱۱ هزار و 500 تومانی گندم گله 
دارند،  این در حالی اســت که برخی از رسانه ها افزایش احتمالی 
قیمت گندم در جلسات آینده شورای قیمت گذاری گندم را عامل 

مهم افزایش قیمت نان عنوان می کنند.
  تعیین قیمت برمبنای هزینه های تولید و سود متعارف 

خواسته کشاورزان از دولت است!
  رئیس بنیــاد ملی گندمکاران ایران در گفت و گو با قدس با بیان 
اینکه افزایش قیمت نان بســتگی به تصمیم دولت دارد و هیچ گونه 
ارتباطی به افزایش قیمت گندم ندارد، اظهار می کند: علت این است 
که در این مقوله هر دو طرف معامله دولت است به این معنا که دولت 
خریدار گندم و فروشنده آرد و نان است و مداخله گر سومی وجود 
ندارد که بازار را دچار نوســان کند. عطاالله هاشمی متذکر می شود: 
ما برای واقعی کردن قیمت تلاش می کنیم، زیرا برای کشــاورز در 
مراحل تولید گندم هزینه هایی ایجاد می شود و در این فرآیند نیاز 
به حمایت دارد. او یادآور می شود: دولت سال های سال است که با 
وجود هشدار کارشناسان مبنی بر اینکه فاصله قیمت گندم، آرد و نان 
باید کم شود تا کم کم یارانه این محصولات تعدیل شود و در کنار آن 
از اقشار آسیب پذیر حمایت شود، اما متاسفانه دولت گوش نکرد.
رئیس بنیاد ملی گندمکاران ایران در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه 
با وجود افزایش قیمت تراکتور، دســتمزد کارگران، کود و ... به نظر 
شما قیمت گندم باید چه میزان محاسبه شود بیان می کند: این یکی 
از خواســته های اساسی ما است که در قالب شاخص تعیین قیمت 
برمبنای هزینه های تولید و سود متعارف مطرح می شود، زیرا زمانی 
که نهاده ها، دســتمزد کارگران، حمل و نقل، کود و ... افزایش قیمت 
دارند باید هزینه های تولید برای کشاورز پرداخت شود که کشاورز 

دچار خسارت نشود.
  کشاورزان به قیمت سال گذشته گندم اعتراض دارند!

 گویا موضوع از این قرار اســت که اعضای شورای قیمت گذاری 
گندم حتی اگر مرداد ماه امســال قیمت مصوب شده را رسما اعلام 
کنند این قیمت برای ســال آینده اجرایی می شــود،  قیمت برای 
کشاورزان مشخص نشده اســت، این موضوع را مهندس رضازاده 
یکی از اعضای شــورای قیمت گذاری و سیاست های حمایتی از 
محصولات اساســی می گوید و ادامه می دهد: قبل از فصل کشت 
قرار است قیمت خرید تضمینی سال آینده زراعی مشخص شود و 
کشاورزان انتظار دارند مبلغ قطعی سال گذشته مشخص شود والباقی 

وجه گندم تحویلی را دریافت کنند.
  وی می افزاید: قیمتی که الان واریز می شــود براساس نرخ سال 
قبل ۱۱500تومان می باشــد و مبلغ جایــزه دولت2000 تومان و 
مبلغ۱500 یارانه کشــت راطلبکارند وهنوز شفاف نشده که مبلغ 
اعلامی نمایندگان در کمیســیون چقدر اجرایی می شــود. مهندس 
رضازاده یارانه غیرنقدی مذکور را با شــرط عدم افزایش قیمت ها 
عنوان و بیان مــی کند: با وجود اینکه دولت قول داده بود قیمت ها 

تغییری نکند، اما به خاطر افزایش قیمت های دســتمزد کارگران، 
تورم و دلار نمی توانست به قول خود پایبند باشد، از سوی دیگر، 
کشاورزان به امید مبالغی که دولت اعلام کرده و قول اصلاح قیمت ها 

را به کشاورزان داده است، حساب کرده اند.
  این عضو شــورای قیمت گذاری و سیاســت هــای حمایتی از 
محصولات اساسی با اشاره به اینکه افزایش قیمت کود بعد از نرخ 
مصوب اعلام شده برای گندم در سال گذشته اولین کالای گران شده 
در حوزه کشاورزی بود، یادآور می شود: کود کشاورزی 50 درصد 
افزایش قیمت داشــت.مهندس رضازاده به این نکته اشاره می کند 
که با توجه به اینکه گنــدم محصولی متفاوت از دیگر محصولات 
کشاورزی است و غذای مردم محسوب می شود اعضای این شورا 

تلاش بسیاری کردند تا قیمت گندم را اصلاح و تعدیل کنند.
  به گفته وی، قیمت تضمینی برای ۳2 قلم محصول تعیین می شود و 
گندم یکی از آنهاست، ولی نرخ نان را شورای آرد ونان تعیین می کند 

و ربطی به شورای قیمت گذاری گندم ندارد.
  مهندس رضازاده معتقد است، در چند سال اخیر دولت با افزایش 
قیمت نان مخالفت کرد و این قیمت ثابت ماند، در حالی که دستمزد 
کارگر هر سال افزایش یافت، از سوی دیگر یارانه ای که دولت برای 
نان در نظر و اختصاص یافت به دست مردم به درستی نرسید بنابراین 
نه تنها دولت سودی در این زمینه نکرد بلکه مردم ضرر کردند و این 
مخالفت با افزایش قیمت نان در دولت کارشناســی نبود.این عضو 
شورای قیمت گذاری و سیاست های حمایتی از محصولات اساسی 
درخصوص مولفه ها و شاخص های تصمیم گیری برای نرخ گذاری 
قیمت در این شورا متذکر می شود: تعیین قیمت تضمینی محصولات 
اساسی کشاورزی با در نظر گرفتن معیارهایی از جمله هزینه های 
واقعی تولید و سود متعارف، تعیین نحوه خرید توسط بخش دولتی،  
تعیین نوع و میــزان انواع ابزارهای حمایتی از جمله تســهیلات، 
کمکهای بلاعوض، یارانه ســود و کارمزد تســهیلات، یارانه انواع 
نهاده ها و عوامل تولید؛ در چهارچوب قوانین و مقررات مربوطه و 
تعیین سیاست های اجرائی صادرات و واردات محصولات اساسی 

کشاورزی در چهارچوب قوانین و مقررات مربوطه است.
  وی در خصوص جزئیات مولفه تعیین قیمت تضمینی محصولات 
اساسی کشاورزی با در نظر گرفتن معیارهایی از جمله هزینه های 

واقعی تولید و سود متعارف بیان می کند: این مولفه بررسی مواردی 
از جمله حفظ رابطه مبادله داخل و خارج بخش کشاورزی، آخرین 
نرخ تورم اعلامــی مرکز آمار ایران و هزینه تمام شــده محصول 
مشابه وارداتی شامل هزینه خرید در مبدأ، هزینه های حمل و نقل، 
تعرفه های وارداتی، هزینه های حمل داخلی کشور و سایر هزینه های 

مترتب بر واردات محصول مشابه است.
  وی با اشاره به جزئیات مولفه دوم مبنی بر تعیین نحوه خرید توسط 
بخش دولتی ادامه می دهد: در این مولفه تعیین نحوه خرید توسط 
بخش غیردولتی از جهت میزان و ســهمیه خرید، خرید حداقل به 
قیمت تضمینی تعیین شــده، نحوه حمل و نقل و سایر موارد مرتبط 
کــه نیاز به هماهنگی بین بخش های دولتی و غیردولتی دارد، مورد 

بررسی قرار می گیرد.
  خرید تضمینی گندم از ۸ میلیون تن عبور کرد

  به گزارش قدس آنلاین، لازم به ذکر اســت مرکز اطلاع رســانی 
شرکت بازرگانی دولتی ایران )مبدا(، سید سعید راد مدیرعامل شرکت 
بازرگانی دولتی ایران از خریــد تضمینی ۸ میلیون و ۸۸ هزار تنُ 
گندم تا ۶ مردادماه خبر داد و گفت: میزان خرید گندم امســال یک 
میلیون و ۸۷۸ هزار تنُ و بــه عبارتی، بیش از ۳0 درصد افزایش 
داشته است. وی از استان های خوزستان، فارس، کرمانشاه، گلستان 
و کردســتان که 55 درصد کل گندم کشور از آن ها خریداری شده 
است به عنوان 5 استان پیشتاز خرید گندم نام برد و افزود: البته در 
این میان، استان های فارس، خوزستان و کرمانشاه، سه استانی هستند 
که بیشترین رشد تولید را نیز نسبت به سال گذشته نیز داشته اند. وی 
با اعلام اینکه خرید تضمینی گندم در استان بوشهر با حدود ۶ برابر 
و اســتان یزد با حدود 5 و نیم برابر از رشد کم سابقه ای برخوردار 
بوده اســت، تأکید کرد: بعد از این دو استان، میزان خرید تضمینی 
گندم در استان کهگیلویه و بویراحمد حدود 2 و نیم برابر، استان های 
البرز و فارس بیش از دو برابر و استان اصفهان دو برابر رشد داشته 
است. معاون وزیر جهاد کشاورزی از واریز ۶۱ هزار و 42۹ میلیارد 
تومان بابت تحویل گندم به حساب کشاورزان خبر داد و خاطرنشان 
کرد: تاکنون بیش از 5۱ درصد از مطالبات این عزیزان در سراســر 
کشور پرداخت شده که البته در این میان، ۷0 تا ۹۸ درصد مطالبات 

گندمکاران ۱0 استان پرداخت شده است.

  گروه اقتصادی // ســتون قیمت کالاهای 
اساســی هر روز در حال قد کشیدن است. 
مصرف کننــدگان نگران دامنــه افزایش 
قیمت ها هســتند و آن را »بی حســاب و 
کتاب« می خوانند. برای مثال، ســال قبل 
همین موقع قیمت هر شــانه تخم مرغ در 
بازار ۸۰ هزار تومان بود که در حال حاضر به 
۹۴ هزار تومان افزایش یافته است؛ نشانه ای 

از افزایش حدود 1۸ درصدی. 
  قیمت هر کیلو مرغ هم سال گذشته همین موقع 
در بازار حدود 5۱  هزار تومان بود که به ۹۷ هزار 
تومان افزایش یافته است. در واقع مرغ به اندازه 

۹0 درصد در سفره ها جهش کرده است. 
  تنها گوشت سفید نیســت که با سفره ها بد تا 
می کند. هر کیلو شقه گوســفندی از ۱55 هزار 
تومــان در مــرداد ۱40۱ تا امــروز 2.۷ برابر 
شده اســت؛ یعنی ۱۷0 درصد افزایش قیمت در 
۱2 ماه اخیر. فرآورده های لبنی هم دســت کمی 
از فرآورده های گوشتی مرغ، گوسفند و گوساله 
ندارند. قیمت شیر کم چرب بسته به تولیدکننده آن 

در حال حاضر ۳0 تا ۳۳ هزار تومان است. 
  ســال پیش هم قیمت شیر کم چرب هم بسته 
به تولیدکننده اش، 2۳ تا 25 هزار تومان بود. در 
نتیجه متوسط قیمت شــیر کم چرب از 24 هزار 
تومان بــه ۳۱  هزار و 500 تومان افزایش یافته 

است که حاکی از افزایش ۳۱ درصدی است.
قیمت پنیر ساده سفید نسبتا چرب هم به 44 هزار 
تومان رسیده که سال گذشــته حدود ۳۹ هزار 
تومان بود. ۱5درصد هم افزایش قیمت به پنیر 
وارد شده است. در مجموع همین شش قلم کالا 
از سال گذشته تاکنون حدود ۳۳۱ درصد گران تر 

شده اند.
  دلایل جهش قیمت 

  جدا از افزایــش قیمت های جهانی نهاده های 
دامی که بر قیمت کالاهایی چون گوشــت قرمز 
و سفید، تخم مرغ و مواد لبنی به طور مستقیم تاثیر 
می گذارد، قیمت نهاده ها در داخل ایران همه بالا 
رفته و هزینه نهایی مصرف کننده را افزایش داده 
است. قیمت جهانی کنجاله سویا به ازای هر تن 
از ۳۹0 دلار در ۱2 تیر ماه امسال به 40۷دلار 
رسیده و قیمت هر بوشل سویا )2۱4 کیلوگرم( از 
۱۳۶2 دلار در ۱۹ تیرماه به ۱۳۸2 دلار افزایش 
یافته اســت. قیمت ذرت هم در سه سال اخیر 
2۱5 دلار و در یک ماه اخیر ۳۶ درصد گران تر 
شده و به حدود 5۳0 دلار رسیده است. در داخل 
ایران هم قیمت کنجاله سویا بیش از 4.۸برابر شده 
و از حدود ۳۶00 تومان در سال ۱400 به حدود 
۱۷ هزار و ۸00 تومان رسیده است. قیمت کنجاله 
کلزا هم در یک سال گذشته از 55۹0 تومان به 

۱۷ هزار تومان افزایش یافته است.

  افزایش قیمت دام و جوجه 
  مؤلفه دیگر در افزایش قیمت کالاهای خوراکی 
یاد شده، افزایش قیمت دام زنده و افزایش قیمت 
جوجه یکروزه گوشــتی است. بر این اساس از 
مرداد سال گذشــته تاکنون، قیمت دام زنده از 
کیلویی ۸۶  هزار تومان بــه کیلویی ۱۸5 هزار 
تومان و قیمت جوجه یکروزه گوشــتی هم از 
حدود ۸000 تومان بــه ۱۳ هزار و ۷00 تومان 
در بازار افزایش یافته اســت. با توجه به این که 
ایران هم واردکننده عمده و هم تولیدکننده محدود 
نهاده های دامی محسوب می شود؛ به طوری که 
۱5 درصــد آن را از داخل و ۸5درصد آن را از 
طریق واردات تامین می کند، افزایش قیمت های 
جهانی یکســره در بازار ایران تخلیه می شوند و 
بر قیمت های داخلی هم تاثیر می گذارند اما اینها 
تنها دلایل افزایش قیمت ها نیســتند.   کاهش 
20 میلیون قطعه ای جوجه ریزی در سال۱40۱ 
به دلیل حذف ارز 4200 تومانی از قیمت گذاری 
نهاده های دامی، عرضه نهاده های وارد شده با ارز 
2۸ هزار و 500 تومانی در بازار و قیمت گذاری 
آن با ارز آزاد، کسری عرضه مرغ در استان ها با 
وجود شکل گیری تقاضا، به طوری که در استان 
البرز تنها 45 درصد تقاضا پوشش داده می شود و 
کســری تولید دام که به تازگی مقرر شده که نیاز 
آن از طریق کنیا تامین شود، از دیگر دلایل مهم 

محصولات  مصرف کنندگان  هزینه های  افزایش 
پروتئینی محسوب می شوند./جام جم آنلاین
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مدیرکل امور تولید 
سازمان امور عشایر اعلام کرد

 ارائه تسهیلات 
به دامداران عشایری

  گروه اقتصادی // مدیرکل دفتر بهسازی امور تولید 
سازمان امور عشایر کشور گفت: عشایر کشور حدود 
۲۸.۵ میلیون راس دام در اختیار دارند و حدود ۲۰۰ 

هزارتن گوشت تولید می کنند. 
   داریوش نعمت اللهی با بیان اینکه بر اساس آخرین آمار 
ثبتی مبنایی، عشایر کشور دارای جمعیتی حدود 252 هزار 
خانوار )بالغ بر یک میلیون و ۱۱5 هزار نفر( هستند، گفت: 
عشایر کشور حدود 2۸.5 میلیون راس دام در اختیار دارند 
و بهره بردار حدود ۳5.5 میلیون هکتار از مراتع کشور یعنی 
حدود 42 درصد مراتع هستند. وی ادامه داد: علاوه بر این 
عشایر دارای ۷۹0 هزار هکتار اراضی کشاورزی هستند و 
حدود یک میلیون و 500 هزار متر مربع صنایع دستی داری 
و حدود ۸0 هزار مورد صنایع دســتی غیرداری و حدود 

۳۳0 هزارتن شیر تولید می کنند.
  مدیرکل دفتر بهســازی امور تولید سازمان امور عشایر 
کشور اضافه کرد: عشایر همچنین تولید بالغ بر 4 میلیون 
تن محصولات زراعی و دامی را بر عهده دارند که ارزش 

ریالی تولیدات آنها بالغ بر ۱۳5 هزار میلیارد تومان است.
وی با اشــاره به اینکه عشایر کشور حدود 200 هزار تن 
تولید گوشــت را بر عهده داشته و به بازار عرضه می کنند، 
گفت: سهم عشایر در تولید حدود 25 درصد است که نقش 
موثری در تعادل بازار گوشــت کشور دارند. نعمت اللهی 
همچنین تصریح کرد: دام عشایر مستقیما وابسته به مرتع 
اســت و مستقیما تحت تاثیر حوادث قهری و خشکسالی 
قرار می گیرد و ممکن اســت دچار نوسان شود. همچنین 
نوسانات قیمت علوفه در تولیدات عشایر موثر است، اما با 
این حال راهبردهایی برای تامین علوفه عشایر وجود دارد.
وی با اشــاره به اینکه طرح زنجیره تولید گوشــت قرمز 
دام عشــایر یکی از این راهبردهای سازمان امور عشایر 
است، گفت: اگر سازمان امور عشایر بتواند تمام حلقه های 
زنجیره تولید را به اجرا در بیاورد واســطه های غیرضرور 
حذف خواهند شد و قیمت دام عشایر به قیمت بازار نزدیک 
می شود و ارزش افزوده آن به جیب تولیدکننده و مصرف 
کننده می رود. این مقام مســئول در سازمان امور عشایر 
اضافه کرد: طرح زنجیره تولید سابقه ۱0 ساله دارد. البته از 
ســال  ۱۳۹۱ این طرح به صورت محدود به اجرا درآمد، 

ولی هنوز حلقه های بازار تکمیل نشده است.
  مدیرکل دفتر بهســازی امور تولید سازمان امور عشایر 
کشــور با بیان اینکه 4 طرح برای ســازمان امور عشایر 
تعریف شده اســت، اظهار کرد: یکی از آنها طرح زنجیره 
تولید گوشــت قرمز دام عشــایر  با رویکرد جدید بوده 
که علاوه بر بحــث پرواربندی بحث به گزینی و مدیریت 
تولیدمثل و آموزش را درنظر گرفته است تا در این راستا 
بهره وری دام را با خوراک مناســب افزایش دهند که در 
این راستا تسهیلاتی به دامداران عشایری برای تهیه علوفه 

تزریق می شود.
  به گزارش ایسنا؛ وی در پایان گفت: سال گذشته حدود 
425 میلیارد تومان تسهیلات از تبصره 2 بند ب ماده 52 
صندوق توسعه ملی بین عشایر توزیع کردیم. سال جاری 
هم از محل مانده ســال گذشته حدود ۱۷5 میلیارد توزیع 
شده که در آینده هم منابعی که به صندوق اختصاص داده 

شده توزیع می شود.

بازار نان و کشاورزان 
معطل قیمت گذاری 

گندم

سفره خانوار، هر سال دریغ از پارسال 

شقه گوسفندی
مرداد ۱۴۰۱: ۱۵۵ هزار تومان
مرداد ۱۴۰۲: ۴۱۷ هزار تومان

درصد افزایش: ۱۷۰ درصد 
مرغ

مرداد ۱۴۰۱: ۵۱ هزار تومان
 مرداد ۱۴۰۲: ۹۷ هزار تومان

درصد افزایش: ۹۰ درصد 
شیر کم چرب

مرداد ۱۴۰۱: ۲۴ هزار تومان
 مرداد ۱۴۰۲: ۳۱ هزار و ۵۰۰ تومان

درصد افزایش: ۳۱ درصد 
تخم مرغ

مرداد ۱۴۰۱: ۸۰  هزار تومان
مرداد ۱۴۰۲: ۹۴ هزار تومان

درصد افزایش: ۱۸ درصد 
پنیر ساده نسبتا چرب

مرداد ۱۴۰۱: ۳۹ هزار تومان
مرداد ۱۴۰۲: ۴۴ هزار تومان

درصد افزایش: ۱۵ درصد 
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 5 حوادث

در امتداد تاریکی

گزارشی که به پلیس 11۰ رسیده بود، نیروهای انتظامی را 
به خیابان حشــمتی کشاند. نشانی جاساز مواد مخدر در 
زیر باک خودروی سواری دقیق بود به همین دلیل عوامل 
گشت کلانتری احمدآباد مشهد به صورت نامحسوس در 
اطراف خودرو به انتظار نشســتند تا این که مرد جوانی 

پشت فرمان قرار گرفت و ...
   این مطالب بخشــی از ماجرای مشــکوک کشف ۳5 گرم 
مواد مخدر صنعتی از نوع شیشه اســت که راننده جوان را 
 به مخمصه وحشــتناکی انداخته بود چرا که حمل این مقدار 
مواد مخدر صنعتــی طبق قانون مجازات اســلامی، حکم 
 ســنگینی داشــت اما راننده جوان خــود را به آب و آتش 
می زد تا اثبات کند کــه با مواد مخدر میانه ای ندارد و این 
ماجرا فقط پاپوشی ترسناک است. ناگهان فریاد زد! برادرم 
»علی – الف« ، این نقشــه شوم فقط از او برمی آید چرا که 
بــه خاطر ارث و میراث پدری بــا یکدیگر اختلاف داریم! 
از ســوی دیگر نیروهای انتظامی که از چگونگی جاســاز 
مواد مخدر صنعتی   در همان لحظات اولیه کشــف شیشــه 
بــه ماجرایی پاپوش گونــه پی برده بودنــد، بی درنگ به 
بررسی ســوابق »علی – الف« پرداختند و متوجه شدند که 
او فردی ســابقه دار و معتاد به مواد مخدر صنعتی است. به 
همین دلیل و با توجه به شــواهد و دلایل موجود، این مرد 
4۳ ساله با هماهنگی مقام قضایی دستگیر و به مقر انتظامی 
 هدایت شد. او که ابتدا سعی داشت خود را بی خبر از کشف 
مواد مخدر نشــان دهد، وقتی صدای ضبط شــده خود را 
 شنید و سوابق تبهکاری هایش مانند سرقت خودرو و حمل 
مواد مخدر را روی میز افسران دایره مبارزه با مواد مخدر دید، 
به ناچار لب به اعتراف گشود و به جاساز مواد مخدر صنعتی 
در زیر باک خودروی برادرش اقــرار کرد. او گفت: زمانی 
 که در زندان بودم، متوجه شــدم کــه حمل بیش از ۳0 گرم 
مواد مخدر صنعتی احکام سنگینی تا مرز اعدام دارد به همین 
دلیل تصمیم گرفتم با جاســاز مواد مخدر صنعتی، از برادرم 

انتقام بگیرم.
    مــا از مدت ها قبــل با یکدیگر بر ســر ارثیه اختلاف 
داشــتیم و هر بار هم از او شکایت کردم، نتیجه ای نگرفتم و 
 برادرم تبرئه شــد. کینه عجیبی را از او به دل گرفتم. در همه 
پرونده هــای قضایی محکوم می شــدم و این موضوع به 
شدت مرا زجر می داد. این بود که با یک تصمیم عجولانه و 
احساسی، مقداری مواد مخدر تهیه و آن را در خودروی وی 
جاساز کردم، سپس با پلیس ۱۱0 تماس گرفتم و محل دقیق 
مــواد مخدر را به آن ها اطلاع دادم تا اگر به مجازات مرگ 
 هم نرسید حداقل ســابقه ای برایش ثبت شود اما متاسفانه 
باز هم آبروی خودم رفت و یک ســابقه دیگر به ســوابق 
 تبهکاری هایم افزوده شــد. حالا هم نمــی دانم با این همه 
مواد مخدر چه مجازات سنگینی انتظارم را می کشد و همسر 

و 2 فرزند خردسالم چه حال و روزی خواهند داشت.

پاپوش مرگ! 

چرا کودکان پرخاشگر و عصبی می شوند؟ 
    قبل از بیان علل پرخاشگری، باید بدانیم بسیاری از رفتارها  
 که ممکن است به صورت عادی رخ دهند، پرخاشگری محسوب 
نمی شــوند. مثلا اگر کودکی در را با لگد باز کند و با این کار به 
شخصی که پشــت در ایستاده است، آسیب برساند، به این کار 
پرخاشگری نمی گوییم؛ مگر اینکه کودک از پیش بداند چه کسی 
پشت در ایستاده اســت. در پیدایش و تداوم پرخاشگری عوامل 
متعددی وجود دارند که بسته به نوع شخصیت فرد متفاوت اند. اما 

مهمترین علل پرخاشگری عبارت است از:
 ارثــی: بعضی از افراد پرخاشــگر، پدر یا مادر یا اجدادشــان 
زمینه پرخاشــگری دارند و این روحیه به کودکان خود منتقل 
می شــود. همانگونه کــه خصوصیات جســمانی مانند رنگ 
 چشــم، مو و قد منتقل می شوند، خصوصیات روانی نیز منتقل 

می شوند.
 جسمانی: بچه هایی که از نظر جسمانی مشکلاتی مانند کم کاری 
یا پرکاری بعضی غدد، و مشــکلات بینایی یا کم خونی دارند، 

آمادگی بیشتری برای پرخاشگری دارند.
  ناکامــی: کــودک به چیزی تمایــل دارد، ولــی مانعی باعث 
می شود به خواسته خود نرسد. انسان نیازهایی دارد که اگر مانعی 
برای ارضای آنها به وجود آوریم، زمینه را برای پرخاشگری او 

مهیا کرده ایم.
 یادگیری: گاهی کودکان پرخاشگری را از والدین، مربیان، دوستان، 
 رسانه های گروهی به ویژه تلویزیون و بازیهای ویدئویی تقلید 

می کنند و یاد می گیرند.
 نابسامانی خانواده: در خانواده هایی که اختلاف و کشمکش 
وجود داشته باشــد و اعضای خانواده به طور دائم از هم انتقاد 
کنند و محیط خانه ناامن و نامتعادل باشــد، زمینه پرخاشگری 
بیشتر است. جایی که محبت، رأفت، انسانیت، لطف و صمیمیت، 
دلســوزی و خدمت به هم وجود دارد، بچه ها کمتر مشکل پیدا 

می کنند.
 اعتیاد یکی از والدین: مرد یا زنی که معتاد باشند، زمینه را برای 

پرخاشگری دیگران آماده می کنند.
 تنبیــه بدنی: تنبیه بدنی که از متداول ترین شــیوه های کنترل 
رفتارهای پرخاشــگرانه اســت، خود یکی دیگــر از دلایل 
پرخاشگری است. تنبیه به معنی بیدارکردن، هشداردادن، تذکردادن 
یا محروم کردن موقت است، نه به معنی کتک زدن و تحقیرکردن.

 رفتــار متضاد والدیــن: رفتار متضاد والدیــن زمینه را برای 
پرخاشگری فراهم می کند. مثلا پدری دستوری می دهد و مادر 
برخلاف آن دســتور عمل می کند و برعکس. هرچه تضاد بین 
والدین، خانه و مدرسه بیشتر باشد، حالت پرخاشگری در کودک 

بیشتر می شود.
 غیبــت طولانی والدین: پدرانی که برای مدت طولانی فرزندان 
 خود را نمی بینند و مادرانی که کمتر در منزل حضور دارند، عاملی 

می شوند برای پرخاشگری کودکانشان.
 تحمیل باور از طرف والدین: والدین بعضی از باورهای خود را 
به کودکشان تحمیل می کنند، و می گویند: اگر کسی تو را کتک 

زد، تو هم او را کتک بزن! مثل گرگ باش! 
مربیان: شیوه های غلط رفتاری بعضی مربیان؛ مثلا مربیانی که 
خیلی سخت همه چیز را کنترل می کنند و هزاران قانون دارند: 

ندو! ساکت باش! وقت نیست !
 تبعیض: تبعیض بین خواهر و برادر یا دختر و پسر.

بعضی دیگر از عوامل زمینه ساز پرخاشگری عبارت اند از:
 ابتلای والدین به بیماری؛ جلب کردن توجه دیگران )بیشــتر در 
 هنگام مهمانی رخ می دهد(؛ زمانی که توجه شــما به طفل کم 
 می شود؛ گرسنگی ) این عامل موجب افزایش اســــید معده 
می شــــود که به شــکل ناراحتی، عصبانیت و پرخاشگری 
 نمــود پیــدا می کنــد(؛ احســاس بــی کفایتــی و ناتوانی؛ 
 دریــغ کردن محبــت و نادیده گرفتــن فرزنــد و ناراحتی او؛ 
برنامه ها و بازی های رایانــــه ای؛ برنامه هــای تلویزیونی 
و فیلم هایی با ماهیت خشــــونت آمیز؛ خشــــونت والدین؛ 
بی تفاوتــی والدین به رفتارهای نادرســت کــودک؛  طلاق؛ 
پایین بودن ســطح تحصیلات خانــواده و اطرافیان؛ تعداد زیاد 
خواهــر و برادر و نیز پایین بودن ســــطح درآمــد خانواده؛ 
 اســترس مــادر در دوران بــارداری و ابتــلای او بــه برخی 
عفونت های ویروســی؛ رفتارهای پرخاشــگرانه و تند اطرافیان 

مادر با او در دوران بارداری. 
  مرکز مشاوره آرامش فرماندهی انتظامی هرمزگان 
شماره تماس : 33340624 
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سال بیست و دوم شماره 4223 

صدای مشاوره

فرمانده  انتظامی هرمزگان:

زمین خواری 13 میلیاردی در هرمزگان  کشف شد
 گروه حوادث// فرمانده انتظامی استان هرمزگان از 
کشف یک فقره زمین خواري و تصرف اراضي ملی به 

ارزش 1۳ میلیارد ریال در استان خبر داد .  
   بــه گزارش خبرنــگار دریا، ســردار »علی اکبر 
جاویدان« در تشــریح جزئیات این خبر بیان داشت: 
کارشناســان پلیس امنیت اقتصادی اســتان با انجام 
اطلاعاتی فردی را که در یکی از روســتاهای تابعه 
شهرســتان بندرعباس اقدام به تصــرف غیر قانونی 

اراضی ملی کرده بود شناســایی و پیگیری موضوع 
را بصــورت ویژه در دســتور کار قــرار دادند.وی 
افزود : ماموران ضمن هماهنگــی با مقام قضایی و 
با حضور کارشــناس منابع طبیعی به محل اعزام که 
 با بررســی های میدانی صورت گرفته مشخص شد 
2 هــزارو ۳5۱ متر مربع از اراضی ملی با شــیوه و 
شگرد دیوار کشی و ســاخت و ساز غیرمجاز مورد 

تصرف غیرقانونی قرار گرفته است . 

 این مقام انتظامی استان با بیان اینکه حفظ و حراست 
از بیــت المال و اراضي ملی یکــی از اولویت هاي 
ماموریت پلیس اســت، تصریح کرد: در این رابطه 2 
متهم احضار و با تشــکیل پرونده جهت سیر مراحل 
قانونی به مراجع قضایی معرفی شدند. فرمانده انتظامی 
استان هرمزگان ارزش اراضی ملی کشف شده در این 
عملیات را برابر اعلام نظر کارشناســان مربوطه ۱۳ 

میلیارد ریال عنوان کرد . 

 گروه حوداث// فرمانده انتظامی شهرستان 
قشم از دستگیری ۳ نفرسارق و مالخر و 
کشف 1۹ فقره سرقت منزل توسط مأموران 

کلانتری 11 این شهرستان خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا، فرمانده انتظامی 
شهرستان قشــم در تشریح این خبر اظهار 
داشــت: در پی اظهــار نارضایتی تعدادی 
از شــهروندان مبنی بر اینکــه کولر های 

منازلشــان در شهر قشــم  به سرقت رفته 
است، شناســایی  و دستگیری سارقین در 
دســتور کار مأموران تجسس کلانتری۱۱ 
جانبازان قرار گرفت.  ســرهنگ »مهراب 
کاظمی« بیان داشــت: مأمــوران با انجام 
اقدامات اطلاعاتی، موفق شــدند یک نفر 
ســارق و مالخر که در حرفه تعمیر ونصب 
کولر گازی بوده  را شناســایی و طی یک 

عملیات وی را دســتگیر و  از طریق این 
فرد دو نفر از همدستانش را  در شهر قشم 
شناســایی و پس از هماهنگی قضایی، در 
یــک عملیات منســجم و غافلگیرانه، در 
مخفیگاهشان دستگیر کردند.وی افزود: در 
تحقیقات انجام شده متهمان تاکنون به ۱۹ 
مورد سرقت کولر های گازی و موتور این 
کولرها از منازل شــهروندان قشمی اقرار و 

اموال مسروقه نیز از محل اختفای این افراد 
کشف شد.

  این مســئول انتظامی با اشــاره به اینکه 
اموالی که از این سارقین کشف شده، پس 
از سیر مراحل قانونی به مالباختگان تحویل 
گردید، اضافه کرد: متهمان دســتگیر شده 
پس از تشــکیل پرونده به مراجع قضایی 

معرفی واز آن طریق روانه زندان شدند. 

فرمانده انتظامی قشم خبر داد

انهدام باند سه نفره سارقان منزل با اشرافیت پلیس در قشم  

 گروه حوداث// با هوشــیاری و تلاش ماموران انتظامی 
شهرستان پارسیان دو سارق که بیش از یکصد متر فنس 
و سیم خاردار سرقت کرده بودند ، شناسایی ودستگیر 

شدند.  
   به گزارش خبرنگار دریا،  فرمانده انتظامی شهرســتان 
پارسیان اظهار داشت: در پی وقوع سرقت سیم و فنس های 
یک شرکت در شهرستان و متواری شدن سارق یا سارقان، 
پیگیری موضوع به صورت ویژه در دســتور کار ماموران 

انتظامی این شهرستان قرار گرفت.
    وی افــزود: مامــوران کلانتری مرکزی شهرســتان با 
گشــت زنی های هدفمند پنهان و آشکار 2 نفر ازسارقان 

را در حین ســرقت فنس با اســتفاده از دستگاه هوابرش، 
شناسایی ودر یک عملیات ضربتی دستگیر کردند. سرهنگ 
سید غلامرضا حسینی بیان داشت: در بازرسی از مخفیگاه 
متهمان مقدار ۱00 متر فنس ، تعداد 20عدد لوله گالوانیزه 
و سیم خاردار سرقتی کشف و یکدستگاه خودرو سواری 
پژو پارس متعلق به سارقان که در جابجایی اموال سرقتی 

استفاده می شد توقیف شد.  
  سرهنگ ســید غلامرضا حســینی ارزش ریالی اموال 
سرقتی کشف شده را بنا به اعلام نظر کارشناسان مربوطه 
25 میلیارد ریال عنوان کرده و خاطر نشــان کرد : متهمان 
دستگیر شده باتشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانونی به 

دستگاه قضایی معرفی و اموال کشف شده با تنظیم صورت 
جلسه به نماینده شرکت تجویل گردید. 

سارقان سیم و فنس در پارسیان دستگیر شدند 

یادداشت

تحصیل معاش در تحمیل روزگار

پدیده زبالــه گردی یکــی از معضلات 
اجتماعی فراگیر اســت که همانند سایر 
شــغل های کاذبی چون تکدی گری  در 
نقاط مختلف شــهر بندرعباس در حال 

گسترش است.
  در ســال های اخیر با توجه به مشکلات 
عدیده معیشــتی بارها شــاهد این صحنه 
بوده ایم کــه برخی از افراد بــرای گذران 
زندگی و امرار معاش مجبور هســتند از راه 
زباله گردی کســب درآمد کنند. در شرایط 
سخت اقتصادی هستند کسانی که در میان 
 زباله هــا در پی یافتن ضایعات قابل فروش

 برای کسب روزی، کمر خم می کنند و بوی 
مشــمئز کننده و متعفن سطل های زباله  هم 
خللی در کارشــان ایجاد نمی کند. از علل 
اصلی افزایش زباله گردی در سال های اخیر 
می توان به بیکاری، تورم ، گرانی و ناتوانی در 
تامین مخارج زندگی اشاره کرد. در جامعه 
ما افراد متفاوتی زندگی می کنند؛ عده ای از 
امکانات رفاهی ایده آل برخوردارند؛ برخی 
اما به نان شب محتاجند. متاسفانه این شکاف 
و اختلاف طبقاتی هر روز بیشــتر می شود. 
 در زیر پوســت این  شــهر افرادی زندگی 
مــی کنند که به دلیل ســنگینی درد و رنج 
ناشی از فشارهای اقتصادی مجبور هستند 
در میان زباله ها برای یافتن لقمه نانی تلاش 
کنند.اکنون با توجه به روند رو به رشد زباله 
گــردی برای خیلی از مــردم دیدن افرادی 
که شــب ها قبل از آمدن ماشین های حمل 
زباله، ســطل های زباله را زیر و رو می کنند 
صحنه عجیبی نیست. افرادی با ظاهر ژولیده 
و کثیف که ویژگی مشــترک بسیاری از آنها 
اعتیاد اســت، افرادی که شاید تنها راه امرار 

معاش و تهیه موادشان زباله گردی است. البته 
کســانی که این کار را انجام می دهند الزاما 
معتاد یا ســالخورده نیستند؛ این زباله گردها 
را می شــود در هیبت های مختلف دید؛ از 
کــودکان، زنان و مردان جــوان تا پیرزن و 
پیرمرد های هفتاد هشتاد ساله. پیش از این 
اغلب زباله گردها سعی می کردند در ساعات 
کم تردد کارشان را انجام دهند در واقع زمان 
فعالیت زباله گردها شبها بعد از تاریک شدن 
هوا یا صبح های زود پیش از روشــن شدن 
هوا بود اما گویا مدتی است قواعد کارشان را 
تغییر داده اند؛ این روزها خیلی از این افراد 
بدون هیچ شرم و خجالتی در همه ساعات 
روز و شب مبادرت به انجام این کار می کنند. 
زباله گردی علاوه بر اینکه از نظر بهداشتی 
و ســلامت پیامدهای زیادی دارد از منظر 
زیبایی و مبلمان شهری هم پسندیده نیست. 
حضور این افراد در سطح شهر از واقعیت های 
تلخ زندگی شــهری اســت. اما نباید نقش 
مهم زباله گردهــا، در بازیافت زباله نادیده 
 گرفته شــود از این رو می توان با نظارت و 
برنامه های هدفمنــد، وضعیت این افراد را 
ســاماندهی کرد و علاوه بر ایجاد اشــتغال 
ســالم برای آنها در کاهش سایر معضلات 
اجتماعی نیز موثر بود. زیرا اینگونه مشکلات 
که بیشتر ریشه در مســائل اقتصادی دارد، 
نیازمند ســاختارهای ویژه مالی، حمایتی 
است تا حداقل بتواند بخشی از این معضل 
را حــل کند. متاســفانه  تاکنــون متولیان 
فرهنگــی و اجتماعی آنچنان که باید به این 
 معضل اجتماعــی توجهی نکرده اند و برای 

ریشه یابی آن اقدام موثری انجام نداده اند.

 الناز مطهری نژاد
yahoo.com Motaharinezhad1390 @

 گروه حوادث// فرمانده انتظامــی رودان از توقیف یک 
دســتگاه خودروی پژو حامل ۷۹ کیلو و ۷۰۰ گرم تریاک 
هنــگام عبور از محدوده یکی از مناطق روســتایی این 

شهرستان خبر داد.  
   به گزارش خبرنگار دریا، ســرهنگ »حسین زارعی« در 
تشــریح این خبر گفت:مأموران اداره عملیات ویژه پلیس 
مبارزه با مواد مخدر اســتان با همــکاري پلیس مبارزه با 
مواد مخدر شهرســتان رودان، از انتقال محموله موادمخدر 
ازشهرســتان کهنوج به بخش رودخانه مطلع که بلافاصله 
موضوع بصورت ویژه در دستور کار ماموران این فرماندهی 
قرار گرفت.  وی افزود: ماموران انتظامی با استقرار در مسیر 
عبور این خودرو به آن دستور ایست دادند که راننده خودرو 
با مشاهده حضور پلیس در این محور غافلگیر شده بود، اقدام 
به فــرار کرده و در ادامه پس از مواجهه با تعقیب و مراقبت 
ضربتی ماموران با به جای گذاشــتن خودرو و با استفاده از 
پوشش گیاهی و عوارض طبیعی منطقه از دید ماموران خارج 
شد. فرمانده انتظامی رودان تصریح کرد: ماموران در بازرسی 
از این خودرو ۷۹ کیلو و ۷00 گرم تریاک کشــف کردند که 
اقدامات و پی جویی های پلیسی برای شناسایی و دستگیری 

متهم فراری ادامه دارد. 

پژوحاملتریاکدرعملیات
پلیسرودانتوقیفشد
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ویژه    شهرستان  قشم

ظروف شیشه ای در طبیعت زیر تابش آفتاب باعث بروز آتش سوزی است
روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

فرماندار قشم:
وعده دولت حل تنش آبی در هرمزگان است

  گروه شهرستان// فرماندار قشم گفت: وعده دولت مردمی 
حل تنش آبی در استان هرمزگان است. محمد محمد حسینی 
در جلسه مشترک رفع تنش آبی در جزیره قشم که با حضور 
دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه کشور برگزار شد، با اشاره 
به اینکه مردم خارج از این جلســه همه مسئولین شهرستان 
قشم و سازمان منطقه آزاد را دولت می بینید، اظهار امیدواری 
کرد: باید با بررسی موانع موجود و راهکارهای برطرف کردن 
آنها، شاهد اقدامات موثر و چشمگیری در راستای رفع موانع 
تامین و توزیع آب شرب در این جزیره باشیم.محمدحسینی با 
بیان اینکه در دولت سیزدهم سرعت اجرای طرح ها بسیار بالا 
و مناســب است، گفت: در زمان حاضر طرح آب شیرین کن 
باسعیدو در غربی ترین نقطه جزیره قشم ۹0 درصد پیشرفت 
 فیزیکی دارد و برای حل مشــکل ۱۳ روســتای جزیره تا 
2 ماه آینده وارد مدار می شــود.وی اظهار داشت: همه ما در 
یک سنگر هستیم و برای حل مشکلات مردم، دولت سیزدهم 
پای کار است و امیدواریم با مدیریت درست و صحیح بتوانیم 
موضوعات و مشــکلات تامین و توزیع آب شرب در جزیره 
قشم را به سرانجام برســانیم.به گزارش مهر، فرماندار قشم 
افزود: وعده دولت صادق  الوعد )راســت نوید و خوش قول( 
سید ابراهیم رئیسی حل تنش آبی در دولت سیزدهم در استان 

هرمزگان است.
پایان عملیات تکمیل زیرساخت گردشگری

 دوربنی قشم
   النــاز مطهــری نــژاد گــروه شهرســتان// مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی هرمزگان از 
پایان عملیات تکمیل زیرســاخت گردشگری در روستای 
دوربنی جزیره قشــم خبر داد. به گــزارش خبرنگار دریا، 
محمد محســنی با اعــلام این خبر گفــت: در این فاز از 
عملیات، برق رســانی و روشــنایی شــامل 42 عدد پایه 
بتونی و ســه ترانســفورماتور به طول ۳ کیلومتر به اسکله 
گردشــگری دوربنی قشــم انجام شــد. وی افزود: برای 
 تکمیل زیرســاخت گردشــگری روســتای دوربنی مبلغ 
۱5 میلیارد ریال از محل مصوبات سفر استاندار به  شهرستان 
قشم هزینه شده است.  محســنی تأکید کرد: در سال های 
گذشــته این اداره کل اقدام به نصب برج نور و روشنایی در 
اسکله گردشگری دوربنی قشم کرده بود. روستای دوربنی 
از توابع بخش شهاب جزیره قشم به دلیل دارا بودن سواحل 

زیبا یکی از اماکن گردشگر پذیر جزیره قشم است.

مدیرعامل  گروه شهرستان//  نژاد  مطهری  الناز 
شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان از فعال بودن 
پروژه های آبرسانی در شهرستان قشم با اعتبار 
بیش از ۵۰۰ میلیارد تومان خبر داد و گفت: یکی 
از این پروژه ها، آب شیرین کن باسعیدو است که 
طی دو ماه آینده باعث تحول در وضعیت آبرسانی 

قشم خواهد شد.
  عبدالحمید حمزه پور در نشســت هم اندیشی رفع 
تنش آبی قشــم که با حضور حجت الله عبدالملکی 
دبیر شــورای عالی مناطق آزاد و مسئولان محلی 
 برگزار شد، افزود: وزیر نیرو، تامین آب قشم را جزو 
پروژه های ویژه و اولویت دار قرار داده و اســتاندار 
 هرمزگان نیز بــه طور جدی پیگیر تحقق و تکمیل 
پروژه های آبرسانی قشم است که با همت موجود، 
مشــکل آب قشــم به صورت اساسی حل خواهد 
شــد.وی با بیان اینکه ســه زون پیش بینی شــده 
بر رفع مســئله آبی قشــم تاثیر خواهد گذاشــت، 

 افــزود: در زون غربی جزیره با وارد مدار شــدن 
آب شیرین کن باسعیدو، ۱۳ روستا به آب شرب پایدار 
 دست پیدا خواهند کرد. به گفته مدیرعامل آبفا این 
آب شیرین کن به دلیل منبع مشترک تامین آب فعلی 
با سایر روستاهای قشم بر نیاز آبی دیگر مناطق نیز 
تاثیر خواهد گذاشت.به گفته وی، این آب شیرین کن 
طی دو ماه آینده وارد مدار بهره برداری خواهد شد 
و وعده آبفا برای تامین نیاز آبی غرب جزیره محقق 
خواهد شد.حمزه پور در ادامه به زون مرکزی آبرسانی 
قشم اشاره کرد و افزود: با توجه به نیاز مبرم قشم به 
آب شرب پایدار، آبفا به دنبال استفاده از ظرفیت هایی 

است که در کمترین زمان ممکن بیشترین تاثیر را بر 
نیاز آبی مردم بگذارد به همین منظور از زون مرکزی با 
ظرفیت 5 هزار متر مکعبی بهره خواهیم گرفت که در 
مرحله انعقاد قرارداد با سرمایه گذار مربوطه هستیم.

به گفته مدیرعامل آبفا، پیش بینی اســتفاده از این 
ظرفیت برای لافت و روستاهای پیرامونی و همچنین 
 تامین آب درگهان شده است.وی تصریح کرد: زون 
سلخ-طبل نیز پس از اخذ مجوزهای لازم و تامین 
زمین مورد نیاز از طرف منطقه آزاد قشم نسبت به فرآیند 
انتخاب سرمایه گذار اقدام خواهد شد.مدیرعامل آب 
و فاضلاب هرمزگان ادامه داد: این آب شــیرین کن 

4 هزار متر مکعب ظرفیت خواهد داشت.حمزه پور 
تصریح کرد: با احداث این آب شیرین کن، ۸ کیلومتر 
خط انتقال و دو باب مخزن نیز باید احداث شود که 
۱00 میلیارد تومان نیاز به اعتبار دارد.مدیرعامل آب 
و فاضلاب هرمزگان با بیان اینکه آبفا از هر ظرفیتی 
 برای تکمیل پروژه های آبرســانی قشــم استقبال 
می کند، افزود: در صورتی که منطقه آزاد نیز در این 
زمینه مشــارکت کند از آن برای تسریع در آبرسانی 
قشم استفاده خواهد کرد.گفتنی است، در این جلسه 
فرماندار، امام جمعه، مدیرعامل منطقه آزاد و جمعی از 
دهیاران و شوراها به بیان دیدگاه های خود پرداختند.

مدیرعامل آبفا در نشست هم اندیشی رفع تنش آبی قشم: 

 بیشتر روستاهای قشم از آب شیرین کن باسعیدو متاثر می شوند

الناز مطهری نژاد گروه شهرســتان// مشاور 
رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد 
تجاری، صنعتی و ویژه اقتصادی با بیان اینکه 
در حال حاضر ۷۳۵ بســته سرمایه گذاری 
 در مناطق آزاد کشــور تهیه و معرفی شده 
اســت، گفت: با معرفی خــوب فرصت های 
سرمایه گذاری و توانمندی های صادراتی به 
سرمایه گذاران واقعی، مناطق آزاد ایران تبدیل 

به بهشت سرمایه گذاری خواهند شد.   
  بــه گــزارش خبرنــگار دریــا، حجت  الله 
جهــش  ســتاد  جلســه  در   عبدالملکــی 
سرمایه گذاری و صادرات مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی که در سالن رشد سازمان منطقه آزاد 
قشم برگزار شــد، اظهار داشت: رونق تولید و 
توسعه صادرات با هدف برون گرایی و تامین 
مناطق ارزی، ماموریت اصلی مناطق آزاد در 
 کشــور هســتند.وی ادامه داد: افزایش تولید، 
توســعه صادرات، پیشــرفت فناوری، جذب 
ســرمایه گذاری خارجی، تامیــن کالاهای 
اساســی و عمران و آبادانی مناطق ۶ وظیفه 
اصلی و ماموریت ویژه مناطق آزاد براســاس 
قوانین اســت.دبیر شــورایعالی مناطق آزاد 
کشــور اضافه کرد: در گذشــته مناطق آزاد 
 متهــم بودند کــه تبدیل به ســکوی واردات 
شده اند، اما در دوران جدید و در دولت سیزدهم 
شاهد رشد ســریع تراز تجاری مثبت در این 
مناطق هستیم.به گفته عبدالملکی؛ ستاد جهش 
ســرمایه گذاری و صادرات در مناطق آزاد و 

ویژه اقتصادی کشور به عنوان مطالبات اصلی 
حاکمیت و مطابق سیاست های اقتصاد مقاومتی 
تشکیل شده و خوشبختانه عملکرد خوبی نیز 
 داشته اســت.وی با اشاره به اینکه پهنه کشور 
 ایــران و مناطق آزاد فرصــت بالقوه ای برای 
سرمایه گذاری و تولید هستند، بیان کرد: تولید 
با هزینه اندک و ارزان، ایجاد زیرساخت های 
خوب در ســال های پــس از انقلاب، وجود 
بازارهــای داخلی و منطقــه ای و همچنین 
دسترســی به آب های بیــن المللی مهمترین 
مزیت های اقتصادی کشــور بــرای جذب 
ســرمایه گذاران داخلی و خارجی هســتند.
دبیر شــورایعالی مناطق آزاد افزود: در مناطق 
 آزاد عــلاوه بر مزیــت هایی که ذکر شــد، 
وجود مشــوق های خوب اقتصادی از جمله 
معافیت های اداری، مالیاتی و گمرکی موجب 
 تسهیل ســرمایه گذاری و توســعه صادرات 
 می شــود.عبدالملکی معرفــی فرصت های 
 ســرمایه گذاری و توانمنــدی های صادراتی 
 مناطق آزاد را دارای اهمیت دانست و تصریح کرد: 
 در حــال حاضــر ۷۳5 بســته فرصت های 
سرمایه گذاری در مناطق آزاد کشور تهیه شده و 
برای معرفی آنها به سرمایه گذاران در رویدادها و 
نمایشگاه های داخلی و بین المللی برنامه ریزی 
شده است.مشــاور رییس جمهوری ادامه داد: 
همچنین با برنامه ریزی خوب صورت گرفته، 
برای معرفی توانمندی های صادراتی موجود 
در مناطق آزاد نیز پیــش بینی هایی صورت 

گرفته که می تواند به رونق اقتصاد آنها کمک 
 کند.وی تاکیــد کرد: عضویت در اتحادیه ها و

 پیمــان های اقتصادی بین المللی، برگزاری و 
 حضور در نمایشگاه های خارجی، فرصت خوبی 
جهت معرفی بســته های ســرمایه گذاری و 
توانمندی های مناطــق آزاد خواهد بود.دبیر 
شورایعالی مناطق آزاد کشور خاطرنشان کرد: 
وجود برخی بخشــنامه ها و قوانین دست و 
پاگیر موجب انحراف در هدف گذاری صورت 
گرفته جهت جذب سرمایه گذاری، رونق تولید 
و توســعه صادرات در مناطق آزاد می شود.
وی گفت: با وجود زحمات سنوات گذشته در 
جزیره قشم، دوره جدیدی در مدیریت منطقه 
آزاد قشم آغاز شده و با نظم بخشی در حوزه 
مالی و قضایی افق های روشــنی پیش روی 

ساکنان و اقتصاد قشم قرار دارد.
*  معرفی بســته های ســرمایه گــذاری و 
توانمندی هــای صادراتی مناطق آزاد در 1۵ 

نمایشگاه داخلی و خارجی 
  در ادامه این جلســه مشاور و قائم مقام دبیر 
شــورای عالی مناطق آزاد گفــت: از ابتدای 
 ســال جاری بــرای معرفی فرصــت های 
ســرمایه گذاری و توانمنــدی های صادراتی 
مناطق آزاد کشــور در ۱5 نمایشگاه داخلی 
و خارجی)هفت نمایشــگاه داخلی و هشت 
هدف،  کشــورهای  خارجــی(   نمایشــگاه 
برنامه ریزی شده است.مســعود حسین پور 
اظهار کرد: با برنامــه ریزی صورت گرفته از 

 ابتدای تابســتان، مناطق آزاد جدید و مناطق 
 ویــژه اقتصــادی کشــور نیز بســته های 
سرمایه گذاری خود را تهیه کرده و برای ارایه 
در نمایشگاه ها آماده می شوند.وی توضیح داد: 
امیدواریم با فعالیت شبکه ای و هم افزایی مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی کشور، شاهد توسعه روابط 
اقتصادی، ایجاد رونق تولید، توسعه صادرات و 
 تسهیل ســرمایه گذاری در این مناطق باشیم.
قائم مقام دبیر شورای عالی افزود: بسته های 
ســرمایه گذاری و توانمنــدی های صادراتی 
مناطــق آزاد، نیازمند یک بانک اطلاعاتی در 
قالب های مختلف بــرای معرفی و عرضه به 
ســرمایه گذاران است.به گفته حسین پور؛ در 
زمستان گذشته 50 بسته سرمایه گذاری و بهار 
امسال نیز، 50 بسته سرمایه گذاری دیگر ) روی 
هم ۱00 بسته( در هر کدام از مناطق آزاد کشور، 
تهیه و به سرمایه گذاران معرفی شده است.وی 
ادامــه داد: معرفی بهتــر و بازاریابی و فروش 
بسته های سرمایه گذاری تهیه شده در مناطق 
آزاد، مهم ترین هدف گذاری صورت گرفته در 
تابستان امسال است که امیدواریم ۶0 درصد از 
این فرصت ها به سرمایه گذاران واگذار شود.
قائم مقام دبیر شورای عالی مناطق آزاد در ستاد 
جهش سرمایه گذاری و صادرات مناطق آزاد 
کشور تصریح کرد: مناطق آزاد کشور با تشکیل 
چهار کمیته تخصصی و نظارت دبیرخانه شورای 
عالی مناطق آزاد، در نمایشگاه های داخلی و 

خارجی حضور پیدا خواهند کرد.

مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری، صنعتی و ویژه اقتصادی: 

مناطق آزاد با جهش سرمایه گذاری، بهشت اقتصاد ایران می شوند 

خبر

►

  

1- سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین قطعه 159 تفکیکی به مساحت یکصد و نود و یک متر مربع )191 متر مربع( دارای پلاک ثبتی 362 
فرعی از 4 اصلی ، مفروز و مجزا شده از 184 فرعی از اصلی مذکور، )سیصد و شصت و دو فرعی از چهار اصلی مفروز و مجزی شده از شماره یکصد 
و هشتاد و چهار فرعی از اصلی مذکور ( واقع در بخش دو بندرعباس استان هرمزگان به نشانی : بندرعباس بخش مرکزی - پلیس راه قدیم - خیابان 
جاده بندرعباس سیرجان - کوچه تعاونی مسکن منابع طبیعی کدپستی: 7919696894 به نام محمود حسینی نوه فرزند: غلامرضا ثبت و سند مالکیت 
صادر گردیده است و محدود به حدود زیر است : شمالا: پی است بطول )7/00( هفت متر به خیابان به عرض هشت متر شرقا: در سه قسمت اول 
پی است بطول )4/00( چهار متر به خیابان به عرض چهارده متر دوم پی است بطول )14/00( چهارده متر به خیابان به عرض چهارده متر سوم پی 

است بطول  )4/00( چهار متر به خیابان به عرض چهارده متر جنوبا: پی است بطول )7/00( هفت متر به خیابان به عرض چهارده متر غربا: پی به پی بطول )20/00( بیست متر 
به قطعه یکصد و پنجاه و هشت تفکیکی . بنا به تقاضای بستانکار مبنی بر ارزیابی ملک فوق و گزارش کارشناس رسمی دادگستری ملک مورد نظر عبارت است از سه دانگ 
مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان دارای پلاک ثبتی 362 فرعی از 4 اصلی، قطعه 159 تفکیکی و به شماره دفتر الکترونیک 139820323054002284 و به مساحت عرصه 191 
متر مربع که براساس سند ابرازی به شماره 132087 سری ج سال 97 سه دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان متعلق به آقای محمود حسینی نوه میباشد و عرصه مذکور 
فاقد هرگونه ساخت و ساز بوده و عرصه نیز فاقد زیر ساخت میباشد. با توجه به موقعیت ، مساحت ، دسترسی و صرف نظر از احراز اصالت و صحت اسناد و اثبات هرگونه 
مالکیت و انتساب آن به هر شخص حقوقی و حقیقی و فارغ از موارد بازداشتی و رهنی و نداشتن احتمال هرگونه مغایرت های مربوطه به حدود ثبتی و نداشتن هرگونه منعی 
از جهات قانونی، حقوقی و شرعی جهت معامله و عدم دیون و بدهی های احتمالی بابت مالیات، عوارض ، جرایم و غیره به بانک ها و اشخاص حقیقی و حقوقی و سایر 
بدهی های مشابه و تعهدات و دیونی که ممکن است وجود داشته باشد و چنانچه بلامعارض باشد، ، ارزش سه دانگ مشاع از ششدانگ عرصه به مبلغ 11/000/000/000 

ریال)یازده میلیارد ریال ( برآورد و اعلام میگردد. 
2- ششدانگ یک قطعه واحد تجاری قطعه 37 تفکیکی به مساحت )65/44 متر مربع ( شصت و پنج متر و چهل و چهار دسیمتر مربع دارای پلاک ثبتی 19580 فرعی از 3 اصلی، 
مفروز و مجزا شده از 267 فرعی از اصلی مذکور ) شماره نوزده هزارو پانصد و هشتاد فرعی از شماره سه اصلی مفروز و مجزی شده از شماره 267 فرعی از اصلی مذکور ( 
واقع در بخش دو بندرعباس استان هرمزگان واقع در سمت جنوبی طبقه هفتم به نشانی : گلشهر خیابان مصطفی خمینی- حدفاصل چهارراه دانشگاه و چهارراه داماهی - مجتمع 

مهر هرمز به نام محمود حسینی نوه فرزند: غلامرضا ثبت و سند مالکیت صادر گردیده است
که به قدر السهم از عرصه و مشاعات و مشترکات طبق قانون تملک آپارتمانها و آئین نامه اجرائی آن سهیم می باشد و محدود به حدود زیر است : شمالا: در سه قسمت، اول 
دیواریست مشترک بطول دو متر و نود و نه سانتیمتر به واحد تجاری قطعه 38 شماره 19581 فرعی دوم دیوار و پنجره است بطول چهل و پنج سانتیمتر به داکت سوم دیواریست 
مشترک بطول چهار متر و نود و چهار سانتیمتر به واحد تجاری قطعه 38 شماره 19581 فرعی شرقا: دیوار و پنجره است بطول هفت متر و هشتاد و یک سانتیمتر به فضای 
محل پارکینگ :جنوبا دیواریست مشترک بطول هشت متر و سی وهشت سانتیمتر به واحد تجاری قطعه 36 شماره 19579 فرعی غربا: در دو قسمت، اول دیواریست مشترک 
بطول سی وشش سانتیمتر به واحد تجاری قطعه 36 شماره 19579 فرعی دوم درب و دیوار است بطول هفت متر و چهل و پنج سانتیمتر به راه پله و راهرو و بنا به تقاضای 
بستانکار مبنی بر ارزیابی ملک فوق و گزارش کارشناس رسمی دادگستری ملک مورد نظر عبارت است از ملک تجاری به مساحت 65/44 متر مربع در طبقه هفتم مجتمع 10 
طبقه مهرهرمز قرار دارد که این طبقه شامل 5 واحد است که واحد آقای حسینی نوه دارای دو اتاق با دکور چوب و کناف گچی و سقف کاذب کناف با کف سرامیک و پوشش 
دیوارها گچ و رنگ ، آشپزخانه اوپن با کابینت mdf ، سرویس بهداشتی و فاقد پارکینگ و انباری و مجتمع دارای دو عدد آسانسور میباشد.با در نظر گرفتن موقعیت مکانی ، 
کیفیت بنا و جمیع جهات موثر در موضوع ارزیابی ، در صورت نداشتن هیچگونه منع شرعی و قانونی جهت معامله و بدون در نظر گرفتن بدهی به اشخاص حقیقی و حقوقی 
ارزش نهایی ششدانگ عرصه و اعیان ملک مورد ارزیابی مبلغ 22/904/000/000 ریال )بیست و دو میلیارد و نهصد و چهار میلیون ریال(  اعلام میگردد. پلاک های فوق الذکر 
که به موجب سند نکاحیه شماره : 13227 و تاریخ سند : 1376/11/25 ، دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج 19 و طلاق 18 شهر بندرعباس استان هرمزگان منجر به صدور 
اجرائیه و تشکیل پرونده اجرایی به شماره 140102095 علیه محمود حسینی نوه گردیده است، بازداشت میباشد و در روز یکشنبه مورخ 1402/05/22 از ساعت 9 صبح الی 
12 ظهر در اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس از طریق مزایده به فروش می رسد. شرکت در جلسه مزایده برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است شرکت در مزایده 
منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزایده به حساب سپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده و برنده مزایده مکلف است ما به التفات مبلغ فروش را 
ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور 
قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد به موجب یک فقره چک تضمین شده بانکی به مبلغ پایه مزایده در وجه اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس جلسه 
مزایده در همان ساعت و مکان تشکیل خواهد شد. لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب ، برق ،گاز اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی 
که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده 

است و نیز در صورت وجود مازاد، وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد خواهد شد. 1402/205 م/الف-   تاریخ انتشار: 1402/05/10

چمنی - رئيس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

فراخوان برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای به شماره 131-0۲ )آگهی تمدید(آگهی مزایده

مجتمع از  مراقبت  و  حفاظت  خدمات  انجام  دارد  نظر  در  آسيا  آب  توسعه  مهندسی   شركت 
  آب شیرین کن با مساحت محصورشده 150 هکتار واقع در استان هرمزگان، بندرعباس، شهرك 
صنعتی خلیج فارس، را برای مدت 5 سال با متوسط تعداد 15 نفر نیروی انسانی، از طریق مناقصه به پیمانکار واجد 

صلاحیت واگذار نماید.
      شرایط متقاضی:

* داشتن شخصیت حقوقی، تجربه و حسن سابقه مرتبط با موضوع مناقصه
* توانایی تهیه و ارایه ضمانت نامه معتبر بانکی یا واریز وجه نقد به مبلغ ده میلیارد ریال به عنوان تضمین شرکت 

در مناقصه 
از متقاضیانی که توانایی انجام خدمات موضوع مناقصه را دارا می باشند، دعوت می شود از تاریخ درج آگهی تمدید 
)آگهی حاضر( تا حداکثر ساعت 16 تاریخ 1402/05/17، تمایل خود را به صورت مکتوب به همراه اسناد و مدارك 

ذیل به دفتر شرکت به آدرس زیر تحویل و رسید دریافت نمایند.
1- رزومه و سوابق کاری شرکت و گواهی رضایت از کارفرمایان قبلی

2- اساسنامه، آگهی تاسیس، آخرین آگهی تغییرات که شامل آدرس و امضاهای مجاز می باشد.
3- تصویر مجوز نیروی انتظامی جهت فعالیت در استان هرمزگان

توضيحات:
1- ارائه مدارك و مستندات مذکور هیچ گونه حقی برای متقاضیان ایجاد نمی کند.

2- کلیه هزینه های مربوط به ارائه اسناد و مدارك برعهده متقاضیان خواهد بود.
این آگهی و یا مطالب مندرج در آن هیچگونه تکلیفی برای شركت مهندسی توسعه آب آسيا  جهت دعوت متقاضیان 
در مناقصه ایجاد نخواهد نمود و تصمیم نهایی در این خصوص منحصرا از سوی شرکت مهندسی توسعه آب آسیا  

اتخاذ می گردد.
      آدرس و اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار:

* تهران، خیابان ملاصدرا، خیابان شیراز جنوبی، خیابان گرمسار غربی، کوچه بهار اول، کوچه بهار دوم، پلاك 28، 
کدپستی 1435865514، طبقه اول، تلفن 4-88216990، فاکس 88216975 

مربوط به واگذاری خدمات نگهبانی و حفاظت فیزیکی مجتمع آب شیرین کن بندرعباس 

امام جمعه قشم عنوان کرد

ایجاد دو شعبه
 ویژه امر به  معروف در قشم 

 گروه شهرستان// امام جمعه قشم گفت: در محرم امسال دادگستری 
 شهرســتان با اختصاص دو شعبه ویژه به ســتاد امر به معروف و 
نهی از منکر کار مهم و در خور شأنی انجام داد که جای تقدیر دارد. 

   حجت الاســلام غلامرضا حاجبی در جلســه شــورای ستاد امر 
 بــه معروف و نهی از منکر که با حضور اعضای این ســتاد در دفتر 
 امــام جمعه برگزار شــد ضمن تســلیت ایام محرم و ســوگواری

 اباعبدالله الحسین علیه السلام و یاران با وفایش، اظهار داشت: از تمامی 
کسانی که در محرم امسال نسبت به فرهنگ سازی پوشش اسلامی و 
ایرانی با رویکرد تبلیغات محیطی اهتمام لازم را داشتند تشکر و قدردانی 
می کنم.وی افزود: در محرم امسال دادگستری شهرستان با اختصاص 
 دو شــعبه ویژه به ســتاد امر به معروف و نهی از منکر کار مهم و در 
خور شأنی انجام داد که جای تقدیر دارد.رئیس ستاد امر به معروف و 
نهی از منکر قشم ادامه داد: آگاه سازی مردم از دستاوردها و عملکرد 
دستگاه های در عرصه خدمت به شهروندان از مصادیق جهاد تبیین 
است و سبب امید آفرینی در جامعه می شود.حجت الاسلام حاجبی با 
بیان اینکه ساماندهی پوشش کارکنان ادارات قابل تحسین است، عنوان 
کرد: یکی از مهمترین فعالیت های ادارات و دستگاه های اجرایی تولید 
محتوا فاخر و انتشار در فضای مجازی است.وی همچنین با مطالبه از 
مسئولان متولی جهت احداث پلاژ و پارک بانوان، یادآور شد: منطقه 
آزاد زمینی را معین و جهت ساخت به شهرداری قشم واگذار نماید.
امام جمعه قشم اعلام کرد: برای معرفی پوشش زنان جزیره و ارشاد 
گردشگران، غرفه های فرهنگی با همکاری معاون فرهنگی مجتمع 
سیتی سنتر)بازار مرکزی( قشم در سطح شهرستان برنامه ریزی شود.
به گزارش مهر، حجت الاسلام سالمی دبیر ستاد امر معروف و نهی از 
منکر قشم هم ضمن اعلام آمادگی جهت پیگیری برنامه های ستاد، 
اظهــار کرد: تمام تلاش خود تا حصول نتیجه حقوق عامه در جزیره 

قشم دنبال خواهیم کرد.
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یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

گروه سلامت // بادام یک آجیل سالم است. در مورد فواید 
 سلامتی بادام بسیار گفته و نوشته شده است. با این حال، آیا
  مــی دانیــد در صــورت مصرف بیــش از حــد، بادام 

می تواند عوارض جانبی ایجاد کند؟
   بادام یک آجیل سالم است. در مورد فواید سلامتی بادام بسیار 
گفته و نوشته شده است. برخی افراد بادام را در باغ می کارند. 
 با این حال، آیا می دانید در صورت مصرف بیش از حد، بادام 
می تواند عوارض جانبی ایجاد کند؟ ۶ عارضه جانبی شناحته 

شده بادام وجود دارد:
1.مصرف زیاد بادام باعث یبوست می شود

   بادام آجیل غنی از فیبر اســت تعــداد 2۳ مغز بادام. حدود 
۳0 گرم  ۳.5 گرم فیبر می دهد. این مقدار زیاد است ، فیبر زیاد 
می تواند باعث یبوســت و سایر مشکلات معده مانند اسهال، 
گرفتگی معده، گاز و غیره شود. این معمولا زمانی اتفاق می افتد 

که هنگام خوردن بادام زیاد آب نوشیده نشود.
۲. مصرف زیــاد بادام باعث کاهش جذب مواد مغذی در بدن 

می شود
  فیبر بالای بادام می تواند با منیزیم، کلسیم، آهن و روی متصل 
شــود و در جذب آنها اختلال ایجاد کند.به یاد داشــته باشید، 
مصرف روزانه توصیه شده فیبر حدود ۳0 گرم است. ما فیبر را 
از بسیاری از غذاهایی که به صورت روزانه می خوریم دریافت 
می کنیم. بنابراین، مطمئن شــوید که بادام محدود می خورید و 

برای حداکثر فواید آن را بین وعده های غذایی میل کنید.
 ۳. مصرف زیاد بادام  می تواند باعث افزایش وزن شود؟آیا 
می دانید تعداد ۲۳بادام ۳0 گرم بادام  حدود 164 کالری دارد .

  اگر گرسنگی در طول روز به سراغتان آمد، می توانید حدود 
20 بادام در روز بخورید تا کالری کافی دریافت کنید. اما، اگر در 
طول روز خوب غذا می خورید، باید 
کمتر از ۱0 بــادام بخورید، به 
خصوص اگر مشکل وزن 
دارید.بــا این حال، اگر 
زندگی  یک 

فعال بدنی و تناسب اندام دارید، ممکن است نگران این موضوع 
نباشید. با این حال، برای جلوگیری از سایر عوارض جانبی، در 

حد اعتدال غذا بخورید.
4. بادام می تواند آلرژی ایجاد کند

  بادام مانند بادام هندی و گردو می تواند  باعث ایجاد حساسیت 
در برخی افراد شود. بادام حاوی پروتئینی به نام آمندین است 
که یک آلرژن است. برخی از واکنش های آلرژیک عبارتند از 
تورم زبان، خارش گلو، تورم لب یــا دهان، یا خارش دهان.

در برخی از افــراد، بادام می تواند یک واکنش آلرژیک جدی 
به نام آنافیلاکسی ایجاد کند که با حالت تهوع، استفراغ، تنگی 
نفس، فشار خون پایین، گیجی، سبکی سر، کهیر و اختلال صدا 
مشخص می شود.اگر تا به حال بادام نخورده اید، با خوردن ۳ تا 
5 عدد بادام شروع کنید تا ببینید آیا بادام  برای شما مناسب است 
یا خیر. یا ممکن است قبل از گنجاندن بادام در رژیم غذایی خود 
با پزشک مشورت کنید، در صورتی که سابقه خانوادگی آلرژی 

غذایی دارید.
6. مصرف زیاد بادام می تواند منجر به سنگ کلیه شود

  بادام حاوی اگزالات است که ترکیبات محلول در روده است. 
بیش از حد اگزالات می تواند به تشــکیل سنگ کلیه و شروع 
نارسایی کلیه کمک کند.حدود ۱00 گرم بادام 4۶۹ میلی گرم 

اگزالات دارد.
6. بادام می تواند باعث مصرف بیش از حد ویتامین E شود

  بادام حاوی ویتامین E بالایی است. به همین دلیل برای سلامت 
پوست مفید هستند. با این حال، اگر در حال حاضر از مواد غذایی 
 E استفاده می کنید یا از مکمل های ویتامین E غنی از ویتامین
استفاده می کنید، نباید بادام زیادی در روز بخورید. این می تواند 
 منجر به مصرف بیش از حد ویتامین شــود.ویتامین E اضافی 
می توانــد در انعقاد خون اختلال ایجاد کند و باعث خونریزی 
شــود. اگر قبلًا از مکمل های ویتامین E استفاده می کنید، در 

مورد مصرف بادام با پزشک مشورت کنید.
* میزان  توصیه شده روزانه بادام

  بــه گزارش فارس ؛ به نقل از دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت 
بهداشت، تاکنون، محققان پزشکی هیچ داده علمی ثابتی در مورد 
توصیه روزانه بادام به ما ارائه نکرده اند. با این حال، پزشــکان 
معمــولا توصیه می کنند که در یک روز بیش از ۱0-۱5 بادام 
نخورید.آیا می دانید بادام یکی از ایده های صبحانه سالم برای 
بیماران دیابتی است؟ با این حال، اعتدال در هنگام خوردن بادام 

و برای همه آجیل ها کلید اصلی است.

فروردین :
یکی از اعضای خانواده امــروز به کمکتان می آید و 
پیشــنهادی برای افزایش درآمد با شما مطرح می کند. 
این پیشنهاد را جدی بگیرید و به آن جامه عمل بپوشانید. مطمئن باشید 
تمصیمی که می گیرید درســت است و در نهایت همه چیز به نفع شما 
تمام خواهد شد. امروز همسر یا عشق  زندگیتان در بستر بیماری افتاده 
و حال  وروز خوشی ندارد، در چنین شرایطی لحظه ای عشق  زندگیتان 
را تنها نگذارید و با پرســتاری از ایشــان، به وی ثابت نمایید که در 

خوشی ها و ناخوشی ها کنارش هستید.
  اردیبهشت :

مدتی اســت که در بســتر بیماری گرفتار شده اید و 
حال و روز خوبی ندارید، اما جایی برای نگرانی وجود 
ندارد چرا که امروز احساس می  کنید رو به بهبود هستید 
و این وضعیت در چنــد روز آینده ادامه پیدا می  کند و بهبودی کامل 
حاصل خواهد شد. قصد انجام کار مهمی را دارید، اما پول لازم برای 
انجام این کار فراهم نشده و این وضعیت زمینه بلاتکلیفی شما را فراهم 
کرده اســت. غم به دل خود راه ندهید چرا کــه در آینده ای نزدیک 
اطرافیان در جریان این کار مهم شــما قرار می گیرند و پولی که به آن 

نیاز دارید را در اختیارتان قرار می دهند.
  خرداد :

کودک درون شــما امروز زنده شده و یاد خاطره های 
قدیمی میفتید. از این شــرایط نهایت استفاده را ببرید 
و لحظه های شــادی را تجربه کنیــد. اندوخته خود را 
برای انجام کاری ســرمایه گذاری کرده اید. امروز خبر خوشی از این 
سرمایه گذاری به دستتان می رســد. از این اتفاق درس بگیرید و در 
آینده پول خود را در کاری سرمایه گذاری کنید که بازخورد هنگفتی 

داشته باشد. 
  تیر :

بیماری مزمنی دارید و امــروز این بیماری عود کرده 
و درد و ناراحتــی را تحمل می کنید. در این شــرایط 
به خودتان ســخت نگیرید و با اســتراحت و عمل به 
دستورات پزشک، چاره ای برای التیام این بیماری بیندیشید. کارهایی 
که نیاز به فعالیت شــدید جسمی دارند را کنار بگذارید و به خودتان 
اســتراحت دهید.  فردی که نیاز به پول دارد امروز به شما رو می کند، 
دســت این فرد را بگیرید و مطمئن باشــید پولی که به ایشان قرض 
می دهید زودتر از چیزی که فکرش را بکنید باز پرداخت خواهد شد. 

  مرداد :
روز حساســی را در پیش دارید و به صلاح شماست 
بیشتر از همیشه مواظب سلامت وجود نازنینتان باشید. 
پولــی که برای انجام کار مهمی نیاز دارید امروز فراهم 
می شود. دوســتان جدیدی پیدا می  کنید و لحظه  های شادی در کنار 
دوستان و آشنایان انتظار شما را می کشد. امروز فکری برای افزایش 
درآمد به ذهن شما می رسد، این فکر را جدی بگیرید و به هر قیمتی که 

شده به آن جامه عمل بپوشانید. 
 شهریور :

نگرانی های فکری را کنار بگذارید و به خاطر داشته باشید 
که عقل سالم در بدن سالم است. اگر شش دانگ حواستان 
را جمع نکنید، امروز حسابی ضرر می کنید. به نفع شماست 
که در این وضعیت معامله ای انجام ندهید و کارهای مهم را به روزهای 
آینده موکول کنید. از اعضای خانواده حمایت کنید و مواظب کوچک ترها 
باشید. مهمانی بزرگی ترتیب  داده اید و در این مهمانی حسابی به شما و 
مهمان ها خوش خواهد گذشت. یکی از آشنایان با انجام کاری که مورد 

تایید شماست، زمینه شادی و خوشحالیتان را فراهم می کند. 
 مهر :

نگرانی های بیش ازحدی که برای سلامتی خود دارید را 
کنار بگذارید. یکی از آشنایان از شما تقاضای پول دارد. 
هر کاری از دســتتان بر می آید برای ایشان انجام دهید 
و مطمئن باشید پولی که به وی قرض می دهید را زودتر از چیزی که 
فکرش را بکنید باز پس می دهد. با اتفاق غیرمنتظره ای روبه رو خواهید 
شد. اجازه ندهید این اتفاق شما را از مسیر دلخواهتان در زندگی دور 
کند. بر اعصاب خود مسلط باشید و کنترل اوضاع را در اختیار بگیرید. 

 آبان :
فرصتی را برای بودن در کنار اعضای خانواده اختصاص 
دهید. امروز برخلاف همیشه، احساس بی ارادگی می کنید 
و در این فکر هســتید که کنترل اوضاع از اختیار شما 
خارج شده است، به هر قیمتی که شده به این احساس خاتمه دهید و 
نبض زندگی را در دســت بگیرید.   پس انداز خود را راکد نگذارید و 
امروز سرمایه گذاری مطمئنی انجام دهید. این سرمایه گذاری زودتر از 
چیزی که فکرش را بکنید نتیجه خواهد داد و زمینه افزایش درآمد شما 

را به دنبال خواهد داشت. 

   آذر :
شخصیت جذابی دارید و اطرافیان شما را به عنوان فرد 
محبوب و مردم داری می شناســند، این روحیه امروز به 
کمک شــما می آید و اطرافیان برای حل مشکلاتی که 
با آنها دست به گریبان هستید، دست یاری به سمت شما دراز می کنند. 
بــه لحاظ مالی روز خوبی را آغاز کرده اید و از جایی که انتظارش را 

نداشتید، سودی روانه حسابهای بانکیتان خواهد شد. 
 دی :

روز خوبی را آغــاز کرده اید و کارها طبق برنامه پیش 
می رود، این شرایط را به فال نیک بگیرید و در فرصت 
فراغتی که پیدا می  کنید، تا می توانید به استراحت و تفریح 
مشغول شوید. روحیه شکاکی دارید و به زمین و زمان شک می کنید، این 
روحیه باعث شده تا به رفتارهای همسر یا عشق  زندگیتان شک کنید و 
دائم ایشان را تحت نظر داشته باشید، ادامه این وضعیت اصلا به صلاح 

شما و عشق  زندگیتان نیست. 
    بهمن :

تصمیم مهمی را اتخاذ کرده اید و نگران هستید که بهترین 
تصمیم را نگرفته  باشید، اما مطمئن باشید که این تصمیم 
صلاح شما را به دنبال دارد. احتمال زیادی وجود دارد 
که دزد به اموالتان بزند. به نفع شماست که شش دانگ حواستان را جمع 
کنید و بیشتر از همیشــه مواظب مال و اموال خود باشید. بیش از حد 
به مشــکلات فکر نکنید. به جای اینکه اجــازه دهید ذهنتان درگیر 
مشکلات باشد، تلاش بیشتری به خرج دهید و راه کارهای عملی برای 
حل مشکلات اتخاذ کنید. احتمال ایجاد سوءتفاهمی میان شما و همسر 

یا عشق  زندگیتان وجود دارد. 
   اسفند : 

فرصتی برای ورزش و تحرک پیدا می کنید، به لطف این 
فرصت، انرژی بیشتری پیدا کنید و با ورزش، سلامت 
خود را تضمین نمایید. قدر پس انداز و صرفه جویی را 
می دانید و این رویکرد باعث شــده تا از ثبات مالی قابل  اطمینانی 
برخوردار باشــید. به این رویکرد ادامه دهید و امروز پولی را برای 
آینــده کنار بگذارید و لحظه ای از پس انداز غافل نشــوید. یکی از 
اعضای خانواده امروز در بســتر بیماری افتاده و نیازمند پرستاری 

شماست. 

گروه ســلامت //فوق تخصــص گوارش 
و کبد کودکان دانشــگاه علوم پزشکی 
شهیدبهشتی، گفت: خوراندن تخم کبوتر 
برای باز شدن زبان، کوتاه کردن مو برای 
رشد قد و اســتفاده از داروی بزرگسال با 
هدف اثربخشی بیشتر ســه باور غلط و 

اشتباه است.
  دکتر امیرحسین حســینی به باوری غلط 
در بین برخی افراد که داروهای بزرگسالان 
اثربخشی بیشــتری در درمان کودک دارد 
اشــاره کرد و افــزود: داروهای مخصوص 
بزرگســالان معمولا در فرم هایی به شکل 
قرص یا کپسول تهیه می شود که استفاده از 
آن برای کودک دشوار است ضمن اینکه به 
هیچ عنوان استفاده از این داروها تاثیرگذاری 
بیشتری در روند بهبود کودک و نوزاد ندارد.
او هشدار داد: مقدار و شکل دارویی که برای 
بزرگسال تجویز می شود با توجه به متابولیسم 
بدن آنان توصیه و تجویز می شود بنابراین؛ 
خوراندان خودســرانه داروی بزرگسال به 
کودک می تواند منجر به ایجاد مسمومیت های 
دارویی و عوارض جبران ناپذیری شــود.

حســینی با اشــاره به اینکــه تقریبا تمام 
بیماری های کودک و نــوزاد، داروی موثره 
مختص به خود را دارد، تاکید کرد: فرم های 
تولید شده دارویی بزرگسالان به هیچ عنوان 
مثل قرص و یا شربت، برای کودک مناسب 
نیســت ولی ندرتا اگر داروی مناسبی برای 

برخی بیماری های کودکان تولید نشده باشد 
از داروی بزرگســال با مقدار مشخص و با 
نظر پزشک تجویز می شود.وی گفت: تکه 
کردن قرص و یا کپســول در بیشتر موارد 
باعث می شــود، خاصیت دارویی آن از بین 
برود و اثری که مورد نیاز بدن کودک است به 
او نرسد.او در بخش دیگری از سخنان خود 
هرگونه تاثیر اندازه مو بر قد و رشد کودک را 
بی ربط عنوان کرد و افزود: قد کودک کاملا 
تحت تاثیر ژنتیک پدر، مادر و سایر اعضای 
خانواده است بنابراین، کوتاه کردن مو روی 
رشد قد کودکتان اثری نخواهد داشت.وی با 
اشاره به اینکه تغذیه مناسب یا سوء تغذیه 
شدید بر روند رشد کودک اثر داد، ادامه داد: 
بیماری هایی که به صورت سیستمیک بدن 
فرد را تحت تاثیر قرار می دهد و یا اختلالات 
ژنتیکی که بر هورمون های رشــد اثر دارد، 
می تواند باعث مشــکلاتی بر روند رشــد 
شود، ولی نکته اینجاست کوتاهی یا بلندی 
موی سر هیچ اثری بر اندازه قد ندارد و این 
موضوع هم باوری غلط اشتباه است.این فوق 
تخصص گوارش و کبد کودکان در ادامه به 
سومین باور غلط در روند رشد کودکان اشاره 
کرد و افزود: برخی افراد به محض اینکه روند 
صحبت کردن یا اصطلاحا زبــان بازکردن 
کودکشان به تاخیر می افتد به او تخم کبوتر 
یا برخی خوراکی های دیگر می خورانند که 
این موضوع هم باوری اشتباه است و صرفا 

این اقدام روند درمــان و مداخلات گفتار 
درمانی را به تاخیــر می اندازد.وی توضیح 
داد: در پروسه  حرف زدن کودک سه بخش 
زبان، ماهیچه های حلق و طناب های صوتی، 
شنوایی و مســیر شنوایی و سیستم عصبی 
مرکزی باید با هم هماهنگی داشته باشند تا 
در زمان مناسب سیستم عصبی کودک کامل 
و او قادر به صحبت کردن باشد.حسینی با 
اشاره به اینکه اگر کودکی در مسیر شنوایی 
مشکل داشته باشــد، ممکن است شنوایی 
او به تاخیر بیفتد، تاکید کرد: اگر هماهنگی 
عضلات و حلق، طناب هــای صوتی و یا 
مســیرهای عصبی دچار مشــکل شود یا 
کودک مبتلا به فلج مغزی و سایر بیماری های 
سیستم عصبی مرکزی باشد باید درمان به 
صورت جدی دنبال شود.به گزارش ایسنا،  
بنابر اعلام روابط عمومی دانشــگاه علوم 
پزشکی شهیدبهشــتی وی در خاتمه اظهار 
کرد: مشــکلات در صحبــت کردن کودک 
باید توســط تیم متخصص شنوایی سنجی، 
فوق تخصــص مغز و اعصاب کودکان و در 
ادامه حمایت های گفتار درمان انجام شود. 
همچنین مشکلات آناتومیکی مثل شکاف 
کام هم توسط جراحان پلاستیک، کودکان 
و یــا گوش و حلق و بینی انجام می شــود 
بنابراین؛ تخم کبوتر یا هر خوراکی دیگری 
به هیچ عنوان مشــکلات گفتاری کودک را 

برطرف نخواهد کرد.
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گروه سلامت // طی تعطیلات تابستانی یافتن فعالیت هایی 
برای مشغول نگه داشتن بچه ها و مقصدهایی برای بازدید 
می تواند در فهرست بســیاری از والدین باشد اما مکانی 
وجود دارد که دکتر استیون ماهر، پزشک کلینیک مایو 
آمریکا، امیدوار اســت کــودکان و والدین آنان مجبور 
نباشند به آنجا مراجعه کنند و آن بخش پزشکی اورژانس 

است.
   به گزارش ســلامت نیوز به گفته دکتر ماهر، از پوشیدن 
کلاه ایمنی دوچرخه گرفته تا هیدراته نگه داشــتن بچه ها، 
 چند راهکار وجود دارد که می توانید برای ایمن نگه داشتن 
بچه ها در طول بازی های تابســتانی انجام دهید.یادگیری 
دوچرخه ســواری، چیزی که بســیاری از بچه ها مشتاقانه 

منتظر آن هســتند نباید به معنای مراجعه به بخش اورژانس 
باشد. ماهر بیان کرد: آســیب های دوچرخه سواری اغلب 
در بین کودکان دیده می شــود و یکی از اقدامات پیشگیرانه 
کلیدی ما برای آنان کلاه ایمنی دوچرخه است. پوشیدن کلاه 
ایمنی مناســب در هر زمان مهم است و نه فقط بچه ها بلکه 
همه می توانند با استفاده از کلاه ایمنی دوچرخه، خطر آسیب 

به سر و مغز را در صورت تصادف کاهش دهند.
   وی اضافــه کــرد: ایمنی در برابر آفتــاب را نیز در نظر 
بگیرید حتما ضد آفتاب بزنید اما می دانیم که بچه ها دوست 
 ندارند ضد آفتاب بزنند اما این راهکار بســیار مهم اســت.

دکتر ماهر خاطرنشــان کرد: نوشــیدن آب را نیز فراموش 
نکنید.ماهر می گوید: بچه هــا باید مقدار زیادی آب، به قدر 

کافی بنوشند، هنگامی که بطری دوم یا سوم آب را نوشیدند، 
می توانند شروع به اضافه کردن چیزی شبیه به یک نوشیدنی 
الکترولیت کنند، فقط برای اینکه سطح الکترولیت ها را بالا 

نگه دارند زیرا نمک و آب را از دست می دهند.
به طــور خلاصه نکات ایمن نگه  داشــتن کودکان در طول 

بازی های تابستانی شامل موارد ذیل است:
• مطمئن شــوید که همه دوچرخه ســواران از کلاه ایمنی 

مناسب استفاده می کنند.
• اطمینان حاصل کنید که کودکان در هر سنی در بیرون از 

منزل از کرم ضد آفتاب استفاده می کنند.
• برای کمک به هیدراته نگه داشــتن بچه ها، مقدار زیادی 

آب در دسترس داشته باشید.

راهکارهایی برای تضمین ایمنی کودکان در بازی  های تابستانی

گروه سلامت // یک متخصص می گوید، وقتی صحبت 
از بارداری و نوشیدنی های کافئین دار به میان می آید، 
 بهتر اســت کمتر از آن استفاده کنند و به زنان هشدار 
می دهد به ویژه از نوشیدنی های انرژی زا اجتناب کنند.

  به گزارش سلامت نیوز ؛ دکتر دیوید نلسون در یک نشست 
خبری مرکز پزشکی دانشــگاه تگزاس )UT( در دالاس 
گفت: نوشیدنی های انرژی زا حاوی مقادیر متفاوتی کافئین 
هستند، بنابراین برچسب های تغذیه را بررسی کنید تا متوجه 
شوید چه مقدار کافئین و سایر مواد تشکیل دهنده آنها وجود 
دارد. نلسون خاطرنشان کرد: محتوای کافئین نوشیدنی های 
انــرژی زا می تواند از 50 میلی گــرم تا 500 میلی گرم 
 در قوطی ها و بطری های ۸ تا 24 اونس متغیر باشــد.در 
 طول بــارداری یــا هنگام تــلاش برای باردار شــدن، 
دستورالعمل های محققان توصیه می کند که زنان کمتر از 
200 میلــی گرم کافئین در روز مصرف کنند. به گفته کالج 
آمریکایی متخصصان زنان و زایمان، به نظر نمی رســد که 
این سطح با سقط جنین یا زایمان زودرس مرتبط باشد. با 
این حال، رابطه بین مصرف کافئین و محدودیت رشد جنین 
نامشخص اســت.یک فنجان قهوه با قدرت کامل ۸ اونس 
حاوی کمتر از ۱00 میلی گرم کافئین است. یک کوکاکولا 
۱2 اونسی حدود ۳4 میلی گرم کافئین دارد. کوکای رژیمی 
4۶ میلی گرم کافئین دارد. شــات های انرژی کوچک و 
2 اونس مایع حدود 200 میلی گرم کافئین دارند.مقررات 
ایالات متحده در مورد برچسب زدن محتوا و هشدارهای 
بهداشــتی برای نوشــیدنی های انرژی زا بسیار ضعیف 
 هستند. سازمان غذا و داروی ایالات متحده نوشیدنی های 
انرژی زا را تنظیم نمی کند.بر اساس آخرین ویرایش ویلیامز 
مامایی، راهنمای زنان و زایمان، تأثیر کافئین بر پیامدهای 
نامطلوب بارداری موضوعی بحث برانگیز اســت. مصرف 
زیاد حدود 500 میلی گرم در روز خطر ســقط جنین را 
اندکــی افزایش می دهد.مطالعات روی کمتر از 200 میلی 
گرم در روز خطر بالاتری را شناسایی نکرده است. مطالعه 
اخیر دیگری که روی بیماران از ۱0 ایالت انجام شد، نشان 
داد که مصرف روزانه کافئین قبل از بارداری یا ســه ماهه 
اول بارداری به شــدت با نقایص مادرزادی مرتبط نیست.
نلسون خاطرنشــان کرد که محدود کردن مصرف کافئین 
ممکن است دشــوار باشــد. علائم ترک می تواند شامل 
سردرد، خستگی و خواب آلودگی، خلق و خوی افسرده، 
تحریک پذیری و مشکل در تمرکز باشد.وی گفت: کاهش 
تدریجی مصرف کافئین طی چند هفته قبل از برنامه ریزی 
 بــارداری، یا زمانی که متوجه بارداری خود می شــوید، 
می تواند به جلوگیری از ترک کافئین کمک کند.نلســون 
چند راه بدون کافئین برای افزایش انرژی پیشــنهاد کرد. 
آنها شــامل ورزش منظم، خوردن غذاهای سالم، نوشیدن 
آب زیاد، اســتراحت یا چرت زدن و پیروی از یک برنامه 

منظم خواب هستند.

هشدار به زنان باردار 
 نوشیدنی های انرژی زا 

اصلا نخورید

فوق تخصص گوارش و کبد کودکان عنوان کرد

سه باور غلط
 درباره رشد
 کودکان

  

  

ن سند مالکیت آگهی فقدا
نظر اینکه آقای شهرام زراعتکار دوین فرزند حبیب اله بعنوان وکیل به شماره وکالتنامه 294423 مورخ1402/04/21 تنظیمی دفترخانه 1000 تهران به استناد دو فقره استشهادیه محلی بوارده 
شماره 140202152557000215 مورخ1402/04/22 مدعیست که سند مالکیت ششدانگ یک واحد آپارتمان به مساحت 73.48 متر مربع تحت پلاک ثبتی 12 فرعی از 3483 اصلی ، مفروز 
و مجزا شده از 1 فرعی از اصلی مذکور قطعه 28 ، سه راه دلگشا، بخش 01 ناحیه یک بندرعباس بشماره چاپی 490525 سری الف سال 94 شماره دفتر املاک 221 صفحه 316 ثبت 50966 
بنام آقای سید محمد سالاری فرزند سید علی اکبر صادره از تهران به کد ملی 0032303343 ثبت که به علت جابجایی مفقود گردیده تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده ؛ لذا استناد 
ماده 120 آئین نامه اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هر کس مدعی انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل سند مالکیت در نزد خود میباشد بایستی از تاریخ انتشار 

آگهی ظرف مدت 10 روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید در غیر این صورت وفق مقررات اقدام می گردد.
 1402/185م/الف - تاریخ انتشار: 1402/05/10

ابوالحسن دستوری - رئيس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بندرعباس

آگهی تغییرات
 شــرکت تعاونی روســتایی کریان به شناسه ملی 10800000912 و به شماره ثبت 9 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1401/06/27 که طی نامه شماره 1310/184 مورخ 
1401/10/7 به تایید اداره تعاون روستایی شهرستان میناب رسیده است تصمیمات ذیل اتخاذ شد سمت اعضای هیئت مدیره به قرار ذیل تعیین گردید : آقای سید اسماعیل موسوی 
به شماره ملی 3421019223 به سمت منشی هیئت مدیره آقای نوروز اقرام به شماره ملی 3420836139 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره آقای احمد زارعی کریانی به شماره ملی 
3421007136 به سمت رئیس هیئت مدیره آقای ایوب کریمی به شماره ملی 3422039767 به سمت عضو هیئت مدیره آقای وحید کوهستانی راونگی به شماره ملی 3422272781 
به سمت عضو هیئت مدیره آقای احمد زارعی کریانی به شماره ملی 3421013721 به سمت عضو هیئت مدیره )عضو علی البدل ( آقای حسین احمدی راونگی به شماره ملی 
3421996962 به سمت عضو هیئت مدیره )عضو علی البدل ( آقای محمد امین شرفی به شماره ملی 3410065369 به سمت مدیرعامل ) خارج از اعضای هیئت مدیره ( برای مدت 

دو سال انتخاب گردیدند . کلیه اسناد واوراق بهادار وتعهدآور شرکت از قبیل چک،سفته ،برات،قراردادهاوعقود اسلامی با امضاء رئیس هیئت مدیره و در غیاب ایشان نائب رئیس هیئت مدیره ومدیرعامل 
همراه بامهر شرکت معتبر می باشد. شناسه آگهی )1541109( 

 اداره كل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شركت ها و موسسات غيرتجاری ميناب

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان
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گزارش اختصاصی // بالاخره طلســم نهضت ملی 
مســکن در بندرعباس شکست و عملیات اجرایی 
 این طرح ملی با تســطیح اراضی آغاز شده است و 
می توان ســال 1۴۰۳ را ســال واگذاری املاک به 
متقاضیانی دانست که در این طرح ثبت نام کرده اند.  
  معاون مســکن و ســاختمان اداره کل راه و شهرسازی 
هرمزگان با بیان عملیات تســطیح اراضی جهت احداث 
واحدهای مسکونی طرح نهضت ملی مسکن آغاز شده 
اســت، اظهار داشت : واحدهای مسکونی با هزینه متری 
حــدود ۷ میلیون و ۸00 هزار تومــان آماده واگذاری و 
کلیدشان به متقاضیان تحویل می شود.سعید حاجبی بیان 
کرد: طراحی طبق نظر شــورای معماری و شهرســازی 
هرمزگان برای پنج طبقه انجام شــده اســت که بنا شده 
واحدهــای متفاوتی با متراژهای متفــاوت از ۷5 متر تا 
 ۱00 متر در این طرح ســاخته شــود.حاجبی بیان کرد: 
امتیاز بندی در این طرح براســاس آورده بوده و توسط 
سامانه محاسبه می شود.وی گفت: تاکنون ۱۳0 هزار نفر 
در طرح ملی مسکن در هرمزگان ثبت نام کرده اند که ۸0 
هزار نفر واجد شرایط بوده اند و زمین برای همه این افراد 
تخصیص یافته  است، اما تنها ۱5 هزار و ۸00 نفر از آنان 
واریزی وجه داشته اند.معاون مسکن و ساختمان اداره کل  
راه و شهرسازی هرمزگان ابراز کرد: تاکنون ۱0 هزار نفر در 
بندرعباس واریز وجه انجام داده اند که از مردم درخواست 
داریم واریز وجه را انجام دهند تا ساخت و سازها انجام 
شود.حاجبی افزود: مبلغ آورده اولیه برای متقاضیان 40 
میلیون تومان بوده و با افزایش پیشرفت فیزیکی طرح ها، 
مبالغ بیشــتری باید بپردازند که برای متقاضیان پیامک 
ارسال می شــود تا متناسب با آن واریز وجه انجام دهند.
معاون ساختمان و مسکن راه و شهرسازی هرمزگان گفت: 
تسطیح زمین نهضت ملی مسکن در شهر بندرعباس توسط 
پیمانکاران نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران 
به عنوان کارگزار، آغاز شــد.حاجبی  افزود: آماده سازی 
زمین ها آغاز شده که این کار برعهده شرکت های ایرانی 
اســت و زیرنظر نیروی دریایی ارتش به عنوان کارگزار 
ســاخت و آماده ســازی اداره کل راه و شهرسازی آغاز 
کرده اند.وی ادامه داد: براساس توافق انجام شده با نیروی 
دریایی ارتش جمهوری اسلامی و با پیگیری های استاندار 
هرمزگان، بنا شد زمین و ساختمان های طرح نهضت ملی 
مســکن در مدت یک سال تحویل شود،  یعنی همزمان با 
تسطیح زمین احداث ســاختمان ها را نیز آغاز کنند.وی 
خاطرنشان کرد: قرارداد این طرح یکساله بوده که احتمال 
دارد تا یکسال و نیم هم طول بکشد و از شرکت چینی نیز 
برای انجام بخشی از کار کمک گرفته شده است.حاجبی 
ادامه داد: زمین به صورت یک دست تسطیح نمی شود و به 

عبارتی تسطیح براساس عوارض طبیعی انجام می شود و 
تپه ها به طور کامل از بین برده نمی شوند و تنها عملیات 

تسطیح زمین در محل احداث ساختمان ها انجام می شود.
  کاهش قیمت مسکن 

   کاهــش قیمت مســکن در مناطق مختلــف با اجرای 
طرح های مختلف آغاز شده است و بندرعباس نیز از این 
قاعده مستثنی نیست. با روند فعلی کاهش قیمت مسکن در 
بندرعباس، دلالان نیز چندان تمایلی برای خرید ملک جدید 
ندارند وتلاش می کنند با شگردهای مختلف، املاکی را که 
خریده بودند، به فروش برسانند تا با کاهش قیمت ملک، 
متضرر نشوند. برخی از مشاوران املاک نیز می گویند در 
حالی که برخی از فروشندگان ملک حاضرند املاک شان 

را با 20تا۳0 درصد زیرقیمت بازار نیز به فروش برسانند، 
اما خریداری وجود ندارد؛ زیرا قیمت ملک بصورت حبابی 
افزایش یافت و این میزان کاهش، نیز نتوانسته مشتریان را به 
سمت خود جلب کند و انتظار می رود روند کاهشی قیمت 
ملک ادامه یابد وبا احداث و واگذاری واحدهای مسکونی 
طرح نهضت ملی مسکن بندرعباس، بخش زیادی از نیاز 
مردم با این ۱5 هزار واحد برطرف شده و وتقاضای ملک 
 و رهن واجاره کاهش می یابد و بازار مســکن به تعادل 
می رسد. از طرفی برخی از متقاضیان مسکن که در سال 
گذشــته ثبت نام نکرده اند، از دولت می خواهند سامانه 
را برای ثبت نام شــان باز کنند تــا آنها نیز بتوانند از این 
طرح دولت ســیزدهم برای خانه دار شدن استفاده کنند و 

صاحبخانه شوند. درصورتیکه تمام متقاضیان واجدشرایط 
بتوانند از طریق طرح نهضت ملی مسکن خانه دار شوند، 
نبض مسکن از دستان مافیای مسکن و املاک خارج شده 
و وعده دولت برای ســاخت چهارمیلیون واحد مسکن 
نیز محقق شــده و بخش زیادی از دغدغه مردم در حوزه 
مسکن کاهش می یابد. ســید جواد سادات مشاور وزیر 
راه و شهرســازی در خصوص بازار مســکن اعلام کرد:  
بر اساس آمار ها و برآورد های انجام شده، متوسط قیمت 
یک متر مربع زیربنای واحد های مسکونی معامله شده در 
شــهر تهران، در روز های پایانی تیرماه نسبت به ماه های 
گذشته کاهش قابل توجهی داشته است.مشاور وزیر راه و 
شهرسازی گفت: اجرای شهر به شهر و محله به محله طرح 

ساماندهی واحد های صنفی مشاوران املاک و شناسایی و 
برخورد با اخلالگران بزرگ حوزه بازار مسکن، رونمایی 
از سامانه دریافت کد رهگیری رایگان اجاره، اقدام جدی 
در حوزه شناسایی و دریافت مالیات از خانه های خالی، 
تصویب طرح تنظیم بازار زمین، مســکن و اجاره بها در 
مجلس، طرح الزام به ثبت رسمی اموال غیرمنقول، از جمله 
اقدامات وزارت راه و شهرسازی برای ساماندهی و کاهش 
نرخ تورم مسکن در شهر تهران و سراسر کشور بوده است.
  حرکت بازار مسکن به سمت رونق با افزایش عرضه

  همچنین وزیر راه و شهرسازی در راستای تایید کاهش 
قیمت ها در جلسه اخیر هیات دولت اعلام کرد: رئیس بانک 
مرکزی اعلام کرده که قیمت مســکن در برخی از مناطق 
بین ۱2 تا ۱5 درصد کاهش یافته و به نظر می رسد با این 
روندی که در پیش گرفته شده است قیمت ها بیشتر کاهش 
یابد.به گفته مهرداد بذرپاش، افتتاح  تعدادی از طرح های 
نهضت ملی مسکن و واحد های باقیمانده مسکن مهر را در 
هفته دولت در پیش خواهیم داشت و عدد قابل توجهی از 
پروژه های مسکن مهر از جمله ۱0 هزار واحد در پردیس 
و 2 هزار و ۸00 واحد در پرند به بهره برداری می رســد.

او می گویــد: در حوزه جوانی جمعیت  ۱۶ هزار قطعه به 
خانواده هایی که  مشمول طرح بودند تقدیم شد و ۷0 هزار 
نفر تاکنون در سایت ثبت نام کرده اند که مشمول این طرح 
هســتند و زمین های آن ها به زودی تحویل داده می شود.
وزیر راه وشهرســازی گفت: هدف گذاری صورت گرفته 
در ایــن طرح  400 هزار قطعه زمین اســت که در حال 
حاضــر از  مرز  250 هزار قطعه عبور کرده ایم و امیدوار 
هستیم عدد های بالاتری را در حوزه مسکن محقق کنیم. 
بذرپاش بیان کرد: بازار مسکن یک بازار رها شده ای بود 
که هیچ سقف و کفی  نداشت و قیمت ها  در بازار خرید و 
اجاره مسکن کنترل شــده نبود. با وجود آنکه وزارت راه 
وشهرسازی وظیفه مستقیم بر کنترل بازار مسکن ندارد، اما 
ما عزم خود را جزم کرده ایم که به این حوزه ورود کنیم و 
تاکنون هم اثر های خوبی داشته است. 2 هزار مشاور املاک 
متخلف پلمب شــده اند و این روند ادامه خواهد داشت. 
امیدوار هستیم با هماهنگی تمامی بخش ها کمترین آسیب 
در این حوزه وارد شــود و بتوانیم بازار را به سمت رونق 
هدایت کنیم.در همین راســتا ایرج رهبر دبیر انجمن انبوه 
سازان هم به باشگاه خبرنگاران جوان گفت: بازار مسکن 
در حال هدایت به ســمت خروج از رکود است و امیدوار 
هستیم با برنامه ریزی و افزایش تولید مسکن بتوانیم این 
بازار را به ســمت رونق هدایت کنیم.او افزود: دولت باید 
در شرایط کنونی از طریق حمایت از بخش خصوصی و 
برنامه ریزی برای کاهش قیمت تمام شده مسکن، این بازار 
را کنترل کند. تنها با ورود به حوزه مشاوران املاک کشور 
این بازار به آرامش نمی رسد، بلکه باید از طریق حمایت 
از بخش خصوصی، افزایش تولید مسکن و تزریق مصالح 

ساختمانی به رونق این بازار کمک کرد.

کاهش قیمت مسکن ادامه دارد

مسکن ملی در بندرعباس
 متری 7 میلیون و 800 هزارتومان

         علی زارعی/ دریا
daryaz           @gmail.com1359

     وزیر راه و شهرسازی در راستای تایید کاهش قیمت ها در جلسه اخیر هیات دولت اعلام کرد: رئیس بانک مرکزی اعلام کرده که 
قیمت مسکن در برخی از مناطق بین 12 تا 15 درصد کاهش یافته و به نظر می رسد با این روندی که در پیش گرفته شده است 

قیمت ها بیشتر کاهش یابد.
    بذرپاش بیان کرد: بازار مسکن یک بازار رها شده ای بود که هیچ سقف و کفی  نداشت و قیمت ها  در بازار خرید و اجاره مسکن 
کنترل شده نبود. با وجود آنکه وزارت راه وشهرسازی وظیفه مستقیم بر کنترل بازار مسکن ندارد، اما ما عزم خود را جزم کرده ایم 
که به این حوزه ورود کنیم و تاکنون هم اثر های خوبی داشته است. 2 هزار مشاور املاک متخلف پلمب شده اند و این روند ادامه 
خواهد داشت. امیدوار هستیم با هماهنگی تمامی بخش ها کمترین آسیب در این حوزه وارد شود و بتوانیم بازار را به سمت رونق 

هدایت کنیم.
   انتظار می رود روند کاهشی قیمت ملک ادامه یابد وبا احداث و واگذاری واحدهای مسکونی طرح نهضت ملی مسکن بندرعباس، 
بخش زیادی از نیاز مردم با این 15 هزار واحد برطرف شده و تقاضای ملک و رهن واجاره کاهش می یابد و بازار مسکن به تعادل 

می رسد.

مصاحبــه اختصاصی // پــروژه احداث تــالار مرکزی 
بندرعباس در ســال ۸۸ کلنگ آن توسط وزیر فرهنگ  
و ارشــاد اسلامی وقت به زمین زده شد  که در این رابطه 
تکمیل شدن آن همانا و کش و قوس و متوقف شدن پروژه 

همانا.
  این پروژه در سال ۹4 برابر با رای کمیسیون ماده صد شهرداری 
به دلیل نداشتن پروانه ساختمانی متوقف شد و در حال حاضر 
هم همچنان راکد مانده است و این پروژه با حاشیه های زیادی 
مواجه  و این ســوال در اذعان عموم مطرح است که آیا بالاخره 

این پروژه به سروسامان می رسد یا خیر.
در این رابطه با اســمعیل جهانگیری مدیرکل فرهنگ  و ارشاد 

اسلامی هرمزگان گفت وگو کردیم.
دریا: لطفا به عنوان ســوال اول بفرمایید تفاهم نامه ساخت 
پروژه تــالار مرکــزی بندرعباس در چه ســالی و بین چه 

دستگاه هایی به امضا رسید؟
  مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان: تفاهم نامه توسعه 
فرهنگی در ســال ۸۳ میان وزرات فرهنگ و ارشاد اسلامی با 
استانداری هرمزگان به منظور احداث تالار مرکزی بندرعباس 
و موزه هنرهای معاصر امضا شد که در این تفاهم نامه  قرار شد 
زمین مناســب جهت ساخت تالار توسط استانداری تخصیص 
یابد و عملیات اجرایی آن توســط وزارت فرهنگ و ارشــاد 

اسلامی صورت گیرد.
دریا: بعد از منعقد شدن تفاهم نامه چه اقداماتی انجام گرفت؟

   مدیرکل فرهنگ  و ارشاد اسلامی هرمزگان: برای احداث تالار  
در قدم اول نیاز به تامین زمین بود که در ســال ۸4 کمیسیون 
ماده 5 در رابطه با چگونگی اســتفاده و کاربری زمین به اداره 
کل ارشاد استان مجوز کاربری فرهنگی زمین را داد و در همان 
موقع کارهای اداری آن صورت گرفت و در ســال ۸۶ زمین به 
این اداره کل منتقل شد و در سفر هیئت دولت که در همان سال 
به استان انجام شد احداث تالار مرکزی و موزه هنرهای معاصر 
بندرعباس جهت انجام قطعی پروژه تصویب شــد و این پروژه 

جزء مصوبات سفر رئیس جمهوری هم در آن زمان شد.
دریا: گویا زمین تالار مرکزی در ابتدا چند بار مورد جابجایی 
قرار گرفت تــا در این مکان قطعیت پیدا کــرد در این رابطه 

توضیح بفرمایید؟

  مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان: بله. زمین تالار را 
به دلایلی سه بار در سال های ۸4، ۸۶ و ۸۸ جابجا کردند تا در 
نهایت در مکان فعلی نهایی شــد و چون که مکان احداث تالار 
دچار جابجایی شده بود کمیسیون ماده 5 هر بارتاییدیه مجدد 

جهت زمین داد.
دریا: یکی از انتقادهای که در مــورد مکان احداث تالار در آن 
زمان مطرح می شد موضوع عدم رعایت حریم 60 متری دریا 
بود بفرمایید قبل از عملیات اجرایی آن از دستگاه های مختلف 

در این باره استعلام  گرفته شده بود؟
  مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی هرمزگان: بله.در سال ۸۹ 
نقشه و کروکی زمین توسط راه و شهرسازی برابر کمیسیون ماده 
پنج تایید شــد و اداره ثبت اسناد و املاک از اداره منابع طبیعی 
استعلام  گرفت و منابع طبیعی در جواب استعلام گفته بود محدوده 
حریم ۶0 متری دریا به استناد ماده ۱0 زمین شهری تمام اسناد 
و مدارک محدوده اراضی مذکور تحویل راه و شهرسازی است و 
باید با این دستگاه مکاتبه شود و بعد از آن اداره ثبت دوباره از 
راه و شهرسازی استعلام  گرفت مبنی بر این تالار در حریم ۶0 
متری دریا می باشــد یا خیر راه و شهرسازی که در سال ۸۹ در 
جواب استعلام  اداره ثبت پاسخ مثبتی داد و گفته بود این تالار 

خارج از حریم ۶0 متری دریا می باشد.
دریا: در چه ســالی مناقصه برگزار و پیمانکار جهت ساخت 

تالار تعیین شد؟
  مدیر کل فرهنگ  و ارشاد اسلامی هرمزگان: در سال ۹0 مناقصه 
برگزار و پیمانکار جهت احداث تعیین شد و   در سال ۸۹ مبلغ 

2۸ میلیون تومان بابت بهای زمین تالار مرکزی پرداخت شد.
دریا: چرا در حین ساخت تالار، پروژه متوقف شد و کماکان هم 

این موضوع ادامه دارد؟
  مدیرکل فرهنگ  و ارشــاد اسلامی هرمزگان: بگذارید از ابتدا 
بگویم از ســال ۸4 تا ۹4 طی ســال های متمادی بابت صدور 
پروانه ساختمانی ۱5 بار با شهرداری بندرعباس مکاتبه کردیم اما 
پاسخی در این باره دریافت نکردیم و وقتی که عملیات اجرایی 
آغاز شــد به دلیل نداشتن پروانه ساختمانی پروژه به کمیسیون 
ماده صد ارجاع شد و حکم بر توقف صادر شد و مقام قضایی 
هم مبنی بر اجرای حکم و رای کمیسیون ماده صد ساخت پروژه 

را متوقف کرد.
دریا: بعد از متوقف شــدن پروژه به دلیل نداشــتن پروانه 

ساختمانی چه اقداماتی از سوی اداره کل صورت گرفت؟

  مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی هرمزگان: بعد از متوقف 
شــدن پروژه این اداره کل جهت احیا و اجرای آن پیگیرهای 
زیادی را از دســتگاه ها و ارگان های مختلف نظیر شهرداری، 
مراکز قضایی، استانداری، دفتر نهاد ریاست جمهوری،  سازمان 
بازرســی، وزارت ارشاد، دیوان محاسبات، نمایندگان  مجلس 

شورای اسلامی و راه و شهرسازی و...انجام داد. 
دریا: سرانجام این پیگیری ها به کجا رسید؟

  مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی هرمزگان: در نهایت با 
پیگیری های مکرر رای بر ابطال و نقض رای کمیسیون ماده صد 
شهرداری از سوی مراجع قضایی داده شد و قرار منع تعقیب این 

پروژه صادر شد.
دریا: شــهرداری بندرعباس موافقت خود را با صدور پروانه 

ساختمانی پروژه اعلام کرده است؟
  مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی هرمزگان: شهرداری به 
صورت شفاهی قبول کرده که پروانه برای تالار را صادر کند و  
چون رای در دستگاه قضایی به نفع ما صادر شده گفته ما مشکلی 
نداریم اما نقشه ها و کروکی ها ابتدا باید در راه و شهرسازی استان 

دوباره تایید شود.
دریا: در حال حاضر پروژه  در چه وضعیتی قرار دارد؟

  مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی هرمزگان: این پروژه در 
مرحله ای اســت که دوباره باید راه و شهرسازی استان نقشه ها 
و کروکی ها را تایید کند و الان چندین ماه اســت که نقشه ها و 
کروکی ها در راه و شهرسازی استان قرار دارد و تا امروز پاسخی 

را نداده اند و ما همچنان منتظر هستیم.

دریا: طی سال های که پروژه راکد مانده شاهد به سرقت رفتن 
تجهیزات پروژه شامل میلگرد و... بودیم و شما در جلوگیری 

این امر چه اقداماتی انجام دادید؟
  مدیرکل فرهنگ و ارشاد اســلامی هرمزگان:وقتی که پروژه 
متوقف شد امکان ادامه کار با پیمانکار وجود نداشت و به پیمانکار 
 ختم پیمان اعلام شــد و متأســفانه عده ای سودجو بخشی از 
آهن آلات و.. سازه را به سرقت بردند و برای جلوگیری از این 
کار ما با وزارت خانه مکاتبه و رایزنی کردیم و در حال حاضر 

یک پیمانکار برای نگهداری سازه تعیین شده است.
دریا: تاکنون برای پروژه چه مقدار هزینه شــده است و محل 

تامین اعتبار آن ملی است یا استانی؟
  مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان: تا الان برای این 
پروژه ۱۳ میلیارد تومان به ارزش پول سال های گذشته هزینه 

شده و محل تامین اعتبار آن هم به صورت ملی است.
دریا: اگر تالار مرکزی تکمیل شود چه اتفاقی در مرکز استان از 

نظر بهبود وضعیت فضای فرهنگی رخ خواهد داد؟
  مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان: اگر تالار مرکزی 
بندرعباس تکمیل شــود تقریبا تمام نیازهای ما از نظر کمبود 
فضای فرهنگی را تا ۱0 سال آینده برطرف می کند و این پروژه 
بزرگترین تالار جنوب کشور است و در استان های دیگر نظیر 
گیــلان، آذربایجان غربی و قم چنین پروژه هایی به بهره برداری 

رسیده است.
دریا: طبق نقشه ها تالار چه امکانات و فضاهای دارد؟

  مدیر کل فرهنگ  و ارشــاد اســلامی هرمزگان: پروژه تالار 
مرکزی یکی از پروژه های بزرگ فرهنگی جنوب کشور می باشد 
که متراژ آن ۱۷ هزار 500 متر مربع اســت و در این پروژه یک 
سالن تخصصی تئاتر با ظرفیت ۸00 نفر، یک سالن تخصصی 
موســیقی با ظرفیت هزار نفر و کارگاه های موســیقی، تئاتر و 
اتاق های برای انجمن های فرهنگی هنری، کارگاه های تخصصی 
و گالری آثار نمایشــی، فضای اداری، نماز خانه،نگارخانه و...
است که این پروژه از مطالبات اصحاب فرهنگ و هنر می باشد.

دریا: آیا در حوزه زیرساخت های فرهنگی استان دچار کمبود 
هستیم؟

  مدیرکل فرهنگ  و ارشــاد اســلامی هرمزگان:در این رابطه 
نمی توانیــم بگوییم که خیلی کمبود داریم؛ زیــرا در بعضی از 
شهرستان ها نظیر حاجی آباد، لنگه ، رودان و پارسیان و.. شاید 
در حد ایده آل ما نباشــد اما دچار کمبود زیادی نیستیم اما نیاز 
به تعمیرات و مرمت داریم و شورای برنامه ریزی استان هم به ما 

کمک کند تا تامین مالی صورت گیرد و فضاهای فرهنگی ما در 
شهرستان ها به روز رسانی شود.

دریا: در مرکز استان چطور؟ 
  مدیر کل فرهنگ  و ارشــاد اســلامی هرمزگان: بله. در شهر 
بندرعباس واقعا کمبود فضا را داریم و مخصوصاً در حوزه تئاتر 
با کمبود فضا مواجه هســتیم و تنها ظرفیت استاندارد تئاتر ما 
پلاتو آفتاب است البته فرهنگســراي طوبی و تالار آوینی هم 
وجود دارد اما هنرمندان علاقه مند هستند در پلاتو آفتاب فعالیت 

داشته باشند.
دریا: آیا در شهرستان میناب کمبودی دارید؟

  مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی هرمزگان: در میناب هم با 
کمبود شدید فضای فرهنگی و هنری مواجه هستیم و تنها ظرفیت 
فضای فرهنگی در میناب فقط ۱۶5 صندلی است که با توجه به  

گستردگی و جمعیت شهرستان این فضا بسیار کم است.
دریا: در میناب پروژه ای برای بهبود فضای فرهنگی و هنری 

در حال احداث است؟
  مدیرکل فرهنگ  و ارشــاد اسلامی هرمزگان: بله. یک مجتمع 
فرهنگــی و هنری در حال احداث اســت و حدود 45 درصد 
پیشرفت فیزیکی دارد و برای تکمیل آن حداقل به 25 میلیارد 
تومان اعتبار نیاز است و در این رابطه راه و شهرسازی استان به 
عنوان دستگاه اجرایی آن و ارشاد به عنوان بهره بردار پروژه است 
که بعد از ســاخت برای نگهداری به ارشاد واگذار می شود و با 

بهره برداری از آن خیلی از مشکلات ما کم می شود.
دریا: در همه شهرستان ها نیاز به احداث فضای جدید دارید؟

  مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان: در بیشتر شهرستان ها 
غالباً نیاز به احداث جدید نداریم؛ اما در شهرســتان های تازه 
تاسیس مثل سیریک و بشاگرد نیاز به ساخت داریم و متاسفانه 
در شهرســتان خمیر پروژه ای در سال ۸۷ شــروع شده اما با 

گذشت سال ها تاکنون به بهره برداری نرسیده است.
دریا: در پایان اگر مطلبی دیگری دارید بفرمایید؟

   مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی هرمزگان: در رابطه با 
تکمیل ساخت مجمتع های فرهنگی و هنری در میناب، خمیر و 
 سایر شهرستان ها از شورای برنامه ریزی هرمزگان درخواست 
داریم نسبت به تامین اعتبار پروژه ها به ما بیشتر کمک کنند و از 
راه و شهرســازی استان هم  تقاضا داریم در اتمام این پروژه ها 
سرعت بیشــتری به خرج دهند ؛زیرا در این زمینه واقعاً دچار 

مشکل هستیم.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان در گفت وگو با روزنامه دریا عنوان کرد  

تالار مرکزی بندرعباس منتظر تایید دوباره نقشه و کروکی
  برای اخذ پروانه ساختمانی تالار مرکزی بندرعباس منتظر تایید دوباره نقشه و کروکی از سوی راه و شهرسازی استان هستیم 

          یعقوب رستمی/دریا
yaghob.rostami      @gmail.com22

مدیــرکل فرهنــگ و ارشــاد اســامی 
هرمزگان: این پروژه در مرحله ای است 
که دوباره باید راه و شهرســازی اســتان 
نقشــه ها و کروکــی هــا را تاییــد کند و 
 الان چندیــن ماه اســت که نقشــه ها و 
کروکــی ها در راه و شهرســازی اســتان 
قرار دارد و تا امروز پاســخی نداده اند و 

ما همچنان منتظر هستیم

,,

علیرضا بهاری


